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Uvodnik

Morje ali gore? Oboje!
»Vreme se je pa kar naredu!« reče sodelavec, če se želi izogniti ne-
prijetni temi. V tem poletju smo se o vremenu lahko pogovarjali 
iz dneva v dan, saj je tako muhasto le redko katero poletje. Tema 
številka dve pa je bilo vprašanje, ali iti na dopust na Hrvaško ali 
ne. Po negotovem začetku počitnic, ko so se tja podali le najpogu-
mnejši in so se vračali s poročili o skoraj praznih plažah, medtem 
ko se je slovenska obala šibila od turistov, so se razmere začele 
spreminjati. Gneča v Istri in na otokih se je stopnjevala, uvože-
nih okužb imamo vse več. In ko se bližamo koncu počitnic, je to 
vprašanje spet eno od bolj aktualnih. In političnih, seveda. Po eni 
strani nas politika svari, naj ravnamo premišljeno, naj se pravoča-
sno vrnemo domov, po drugi strani je pa tako, da ima veliko Slo-
vencev, tudi tistih s pomembnimi položaji, tam svoj prostor pod 
soncem, za katerega so plačali več deset ali več sto tisoč evrov, zato 
se za dopust ne bodo obrisali pod nosom. 
Eden od razlogov, ki bi utegnil govoriti v prid strožjim ukrepom na 
meji, je začetek šolskega leta. Nihče si ne želi šole na domu, za ve-
čino med nami je bila to naporna izkušnja, dobro so se v njej znašli 
le redki. Kako se lotiti šolskega dela, boste lahko prebrali v rubriki 
Koristno, nekaj napotkov je z nami delila učiteljica Ajda Batistič. 
Osrednji članek smo tokrat posvetili upokojencem in njihovim ak-
tivnostim. Večkrat sem že omenila svoje začudenje nad množico 
društev, ki delujejo v občini. Kako vabijo v svoje vrste nove člane, 
novopečene upokojence, kaj zanimivega pripravljajo in koga po-
cukati za rokav, če se jim želimo pridružiti, je preverila Monika 
Kubelj. V osrednjem intervjuju pa boste spoznali nekoga, ki je va-
jen, da sam zastavlja vprašanja in odgovore naniza pred kamero. 
Boštjan Anžin je dopisnik RTV Slovenija, s katerim se poznava še 
iz osnovnošolskih let, zato sem ga z veseljem poklicala in mu za-
stavila nekaj vprašanj. Izvedeli boste, kako sta se spoznala z ženo 
Janjo, ki je prav tako novinarka, pa tudi, ali še doživlja Skaručno 
kot svoj dom. 
Poletje je čas za pohodništvo, ne le za morske dogodivščine. Do teh 
spoznanj sem prišla, ko sem se tudi sama podala na lov za poho-
dnimi čevlji. V vseh trgovinah, ki sem jih obiskala, so mi povedali, 
da toliko čevljev kot letos niso prodali še nikoli. Žal tudi črna kro-
nika priča o neizkušenih in zaletavih planincih, zato gorski reše-
valci vsem polagajo na srce, naj ne precenijo svojih sposobnosti in 
naj se v gore odpravijo dobro opremljeni, tudi z zemljevidom, saj 
aplikacije na telefonu niso vselej zanesljive. Če ste manj izkušeni, 
je bolje, če se v gore podate z društvom. Gamsi vsakokrat poroča-
jo o zanimivih izletih v višave, zato ne dvomim, da vedo, kako se 
stvari streže. 
Še nekaj nam je prinesla epidemija. Vsi smo doma preživeli več 
časa kot običajno, prebudila so se čustva osamljenosti, depresije, 
zato se je marsikomu zahotelo imeti hišnega ljubljenčka. Društva, 
ki skrbijo za zapuščene živali, so vesela, da so številni njihovi ko-
smatinci dobili nove lastnike. Sama pa na tem mestu izkoriščam 
priložnost, da vse lastnike psičkov spodbudim, naj njihove kakce 
zvesto pobirajo v vrečko in odvržejo v zabojnik. Čeprav je vrečka 
razgradljiva, iztrebki niso za rjavi zabojnik, ampak sodijo v črne-
ga. Upam, da to veste, tisti, ki niste vedeli, ste se pa nekaj novega 
naučili, kajne?! Pa lep preostanek poletja želim!
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Občinski svet

16. redna seja
Občinskega sveta Občine Vodice 

 HELENA ČERIN 

Občinski svet Občine Vodi-

ce je začetek junijske seje 

posvetil počastitvi spomi-

na na preminulega častnega 

občana Vinka Borovnika. V 

nadaljevanju so največ časa 

posvetili porabi proračunskih 

sredstev za odpravo posle-

dic epidemije COVID-19. Se-

znanili so se še z varnostnimi 

razmerami v občini Vodice 

ter prižgali zeleno luč kme-

tiji Jeraj za gradnjo kmetij-

skih objektov na kmetijskih 

zemljiščih brez spremembe 

namenske rabe.

Občinski svetniki Anton Ko-
kalj, Miran Čebulj in Tilen 
Jeraj so bili v razpravi o po-
rabi sredstev za odpravo po-
sledic epidemije COVID-19 
kritični do pripravljenega 
poročila občine o porabi sred-
stev, saj naj bi bili zneski v 
poročilu preveč pavšalni. Pre-
dlagali so, da se pripravi po-
drobnejša specifikacija vseh 
opravljenih storitev. Tilen Je-
raj je še izpostavil, da ni bilo 
dovolj zaščitnih sredstev za 
gasilce in prve posredovalce.

Župan Aco Franc Šuštar je 
zavrnil vse kritike in zagoto-
vil, da so delovali zelo odgo-
vorno in v skladu z navodili 
Uprave Republike Slovenije 
za zaščito in reševanje. Mar-
gareta Barle je dejala, da so 
bile med epidemijo COVID-19 
cene razkuževanja povsod 
zelo visoke, tudi do 50 evrov 
na uro, in dodala, da v števil-
nih občinah v boju s korona-
virusom niso ukrepali tako 
dobro kot v občini Vodice.

Komandir policijske postaje 
Medvode Feliks Strehar je 
občinskemu svetu poročal o 
varnostnih razmerah v občini 
Vodice. V letu 2019 so na Poli-
cijski postaji Medvode obrav-
navali 404 kazniva dejanja. 
Največ je bilo tatvin. Strehar 
je poudaril, da so opozarja-
nje in ozaveščanje ljudi ter 
poostreni nadzori prispevali 
k manjšemu številu kaznivih 
dejanj. Obravnavali so 2464 
kršitev cestnih predpisov. 
Jaka Šimnovec je v razpravi 
predlagal nadzor prekorači-
tve hitrosti na cesti Povod-
je–Koseze. Župan Šuštar pa 
je pohvalil delovanje policije v 
času epidemije COVID-19.

Z novim odlokom o občin-
skem podrobnem prostor-
skem načrtu na kmetijskih 
zemljiščih brez spremembe 
namenske rabe je kmetija Je-

raj dobila pravno podlago za 
gradnjo hleva za rejo kokoši 
nesnic. 

Anton Kosec je v razpravi 
poudaril, da gre za prvi pri-
mer praktične uporabe člena 
zakona o kmetijskih zemlji-
ščih, ki določa možnost gra-
dnje kmetijskih objektov na 
kmetijskih zemljiščih brez 
spremembe namenske rabe, v 
občini Vodice. Kosec je ocenil, 
da bi postopek sprejetja ob-
činskega odloka lahko pote-
kal hitreje. S tem se je strinjal 
tudi Tilen Jeraj in predlagal 
poenostavitev in skrajšanje 
postopkov v prihodnje, kjer je 
to možno. 

Pobude, predlogi in vpra-
šanja
Občinski svetnik Milan Če-
bulj je dal pobudo za posta-
vitev table, ki bi označevala 
kulturni spomenik, ob cerkvi 
sv. Tilna v Repnjah. Čebulja je 
tudi zanimalo, kako napredu-
jejo dogovori glede prenove 
ceste skozi Skaručno. Luka 
Rozman je zastavil vpraša-
nje o možnosti namestitve 
začasnih cestnih grbin na 
Vodiški cesti. Anton Kokalj 
je predlagal, da bi imeli člani 
občinskega sveta dostop do 
zvočnega zapisa sej.

Podroben zapisnik seje lahko 
preberete na www.vodice.si.
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Županova beseda

 ACO FRANC ŠUŠTAR

Septembrski čas je za Občino Vo-
dice posebej vesel in prazničen. 
Letos 9. septembra mineva že 25 let 
od uveljavitve prvega Statuta Občine 
Vodice. Zaradi svetovne pandemije 
koronavirusa in sprejetih državnih 
ukrepov smo morali tradicionalne 
prireditve, ki jih organiziramo sku-
paj z društvi, odpovedati ali prila-
goditi na način, da se zagotovi kar 
največja zdravstvena varnost obisko-
valcev. Naprošam vas, da spremljate 
občinsko spletno stran, kjer bodo ob-
javljene vse omejitve, spremembe ali 
morebitne odpovedi prireditev oziro-
ma se o njihovi izvedbi pozanimajte 
pri organizatorjih.
Verjamem, da smo se v petindvaj-
setih letih samostojne občine po 
svojih najboljših močeh trudili za do-
brobit našega prebivalstva in razvoj 
naših krajev. O tem, koliko je bilo v 
teh letih postorjenega, najbolj zgo-
vorno pričajo spremembe, ki so vidne 
v okolju, ter večje in manjše investici-
je, ki se jih je v teh letih nabralo kar 
zajetno število. Če se ozremo na našo 
skupno prehojeno pot in na naš dose-
danji razvoj, imamo veliko razlogov 
za veselje in ponos. Občasno smo de-
ležni tudi kakšne kritike, da bi lahko 
kaj naredili tudi drugače, bolje in hi-
treje. Ob tem pa se je treba zavedati 
omejitev ali dolgotrajnih postopkov, 
številnih zakonov in predpisov, ki 
narekujejo naše delo, ter tudi težkih 
pogajanj, dogovarjanj in usklajevanj 
tako z državnimi institucijami in 
posamezniki kot med posameznimi 
organi Občine Vodice. O stalnem 
pomanjkanju finančnih virov niti ne 

Spoštovane občanke in spoštovani občani, 
iskreno vam čestitam za občinski praznik!

želim izgubljati besed. Za vsakim še 
tako majhnim ali velikim projektom 
namreč stojijo sodelavci in partnerji 
Občine Vodice, ki s predanostjo in tr-
dim delom skušajo izboljšati bivanje 
in življenje v naši prelepi občini. Na 
to nas opominja tudi slogan letošnje-
ga občinskega praznika, ki se glasi 
»Predano do ljudi«.
Naša načela in vrednote so se po-
kazale prav v letošnjem letu, ki 
je bilo zaradi epidemije koronaviru-
sa izrazito nepredvidljivo in polno 
preizkušenj. Ocenjujem, da smo se 
v občini Vodice na razmere odzva-
li hitro ter odgovorno, pri čemer so 
nam ves čas ob strani stali naši srčni 
in dobrohotni sokrajani. Ob tej prilo-
žnosti se zato želim znova zahvaliti 
vsem prostovoljcem, društvom, pod-
jetnikom, trgovcem, zaposlenim na 
šoli, komunalnih podjetjih in upravi 
ter vsem drugim, ki ste s polno mero 
resnosti podprli naša skupna priza-
devanja za zajezitev širjenja okužb. 
Posebna zahvala za nesebično delo 
in konstruktivne predloge pri spopa-
danju z epidemijo je namenjena tudi 
članom občinskega štaba Civilne 
zaščite. Skupaj smo bili uspešni in 
iskrena hvala vsem!
Z velikim optimizmom me nav-
daja dejstvo, da največji občinski 
projekti povečini tečejo nemoteno, 
kljub negotovim razmeram v dr-
žavi in svetu. V zadnjem letu smo 
na socialnem področju izvedli vse 
naloge, da so naši občani prejeli po-
trebni servis oziroma pomoč, če so 
jo potrebovali. Odlično smo sode-
lovali z vsemi tridesetimi društvi, 
z obema zavodoma, šolo in vrtcem, 

poslovnimi partnerji in sosednjimi 
občinami. Bogatejši smo za kar ne-
kaj nove infrastrukture, obnovili 
smo več kot kilometer vodovoda in 
skoraj dva kilometra javne razsve-
tljave. Na projektu C0 smo do sedaj 
izgradili ves glavni fekalni kanal, za-
radi geoloških razmer in posledično 
spremembe tehnologije gradnje pa 
moramo izgraditi še zadrževalnik in 
dve črpališči. Sočasno se v Polju, Uti-
ku in Bukovici izvajajo dela izgradnje 
preostale pripadajoče komunalne 
infrastrukture, ki bo vsa v večini za-
ključena še v letošnjem letu. Na Selu 
pri Vodicah je bil zgrajen pločnik, 
postavljena nova avtobusna postaja 
ter urejen nov prehod za pešce in jav-
na razsvetljava. Za najpomembnejši 
občinski projekt, izgradnja središča 
v Vodicah, bo v prihodnjih tednih 
končno pridobljeno gradbeno dovo-
ljenje tudi za izgradnjo objekta, vse 
bolj pa postajajo oprijemljivi finanč-
ni načrti za zagotovitev virov finan-
ciranja oziroma zasebnega partnerja. 
Družba za avtoceste v RS je spomladi 
vložila vlogo za pridobitev gradbene-
ga dovoljenja za obvoznico Vodice po 
integralnem postopku, kar je po letih 
prizadevanja vsekakor razveseljiva 
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Občinska uprava sporoča

novica, saj bi bilo v prihodnjem letu 
obvoznico že mogoče tudi graditi. 
Na tem mestu se želim za dosedanje 
opravljeno delo in dobro sodelovanje 
zahvaliti vsem občanom, svetnicam 
in svetnikom, članom odborov, zapo-
slenim v upravi, zavodih, podjetjih in 
organizacijah ter drugim, ki ste ka-
korkoli pripomogli pri izvedbi naših 
skupnih projektov.
S ponosom lahko povem, da nam 
je premierno uspelo izdati Zbornik 
Občine Vodice z naslovom Dedišči-
na ljudi in krajev, s katerim smo se 
poklonili naši bogati zgodovini in 
našim najpomembnejšim rojakom. 
Zbornik nam kronološko oriše življe-
nje, delo in kulturo naših prednikov, 
izpostavljene so nekatere ključne 
zgodovinske prelomnice, ki so krojile 
razvoj naših krajev. Objavljene zgod-
be pričajo predvsem o domoljubju, 
odgovornosti in zanosu ljudi, ki so na 
območju naše občine živeli in ustvar-
jali v preteklosti. Vsebina zbornika 
bo prvič uradno predstavljena na 
19. Kopitarjevih dnevih, ki jih bomo 

izvedli v petek, 11. septembra, na 
Kopitarjevem trgu. Vsem avtorjem, 
uredniškemu odboru, zaposlenim v 
občinski upravi, lektorju, oblikoval-
cu, tiskarju in drugim sodelujočim 
se iskreno zahvaljujem za strokovno 
pripravo dela. Zahvaljujem se tudi 
vsem v zborniku navedenim posa-
meznikom, društvom, zavodom in 
organizacijam, ki so v preteklosti s 
svojim znanjem, voljo in s svojimi de-
janji ustvarjali našo skupno vodiško 
identiteto, na katero smo izjemno 
ponosni.
Ob tem si želim, da bi vsaj z enakim 
zanosom in složnostjo kot naši pred-
niki tudi v prihodnje delovali v prid 
celotne občine in njenih prebivalcev. 
Naše odločitve in dejanja morajo 
stremeti k zagotavljanju kakovostne-
ga, varnega in zadovoljnega življenja 
vsakega posameznika in skupnosti 
kot celote. Verjamem, da lahko le z 
vzajemnim spoštovanjem in sodelo-
vanjem dosegamo rezultate, ki bodo 
odgovarjali na potrebe celotne lokal-
ne skupnosti. 

V dobrobit naše občine pa delu-
jejo tudi letošnji občinski nagra-
jenci, ki kljub trenutnim razmeram 
ne smejo ostati prezrti. S svojimi 
uspehi in dejanji, vsak na svojem po-
dročju, prispevajo k razvoju in bolj-
šemu življenju v naši občini ter skrbi-
jo za varnost ali prepoznavnost naše 
občine. Ponosni smo, da so del naše 
skupnosti.
Spoštovane občanke in spoštova-
ni občani,
ob našem skupnem prazniku vam 
želim obilo veselja in užitkov ter 
vam izrekam iskrene čestitke ob 25. 
občinskem prazniku Občine Vodi-
ce. V teh dneh vam želim tudi obilo 
zdravja v upanju, da se bomo kmalu 
lahko brez omejitev in brez skrbi sre-
čali na tradicionalnih prireditvah in 
dogodkih, ker se bomo spominjali in 
veselili preteklih izkušenj, dosežkov 
in vsakodnevnih zmag, ki nam vsem 
skupaj bogatijo naše življenje in naše 
kraje. 

Iskrene čestitke, vse dobro in 
ostanite zdravi!

  MIRAN SIRC

V zadnjih letih so ponudniki mobilnih storitev nadgra-
dili praktično vse obstoječe bazne postaje v naši občini 
in večini našim občanom zagotovili dostop do sodobnega 
LTE oz. celo 4G+ omrežja. »Osenčeni« so ostali le neka-
teri predeli Šinkovega Turna ter vzhodnega dela Kosez. 
K sreči bomo tudi o tem kmalu govorili v pretekliku. Na 
vzpetini Gorica med Kosezami in Šinkovim Turnom, kjer 
je bil do sedaj mobilni signal šibek, namreč operater Te-
lemach končuje gradnjo bazne postaje. Telemachove sto-
ritve bodo uporabnikom na voljo predvidoma od konca 
avgusta – poleg številnih paketov mobilne telefonije tudi 
trio LTE paketi (internet, televizija, IP-telefonija).

Zmogljivejši mobilni signal bo od konca avgusta 
dostopen tudi v Šinkovem Turnu ter delu Kosez 

Na vzpetini Gorica pri Kosezah raste stolp nove bazne po-
staje.
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 MESTNA OBČINA LJUBLJANA

Leto 2020 se s številnih vidikov 

zdi kot labirint negativnih pre-

senečenj, a je za Mestno občino 

Ljubljana in 25 občin Ljubljanske 

urbane regije tudi leto prelomnih 

priložnosti za izjemno prihodnost. 

Konec februarja letos, še preden je v 
Slovenijo zavil novi koronavirus, se 
je Ljubljana z regijsko podporo 25 ob-
čin Ljubljanske urbane regije uvrstila 
v drugi krog kandidature za Evrop-
sko prestolnico kulture 2025 
(EPK 2025). Končni izbor, v katerem 
Ljubljana pod geslom Kultura dela 
mesto/Mesto dela kulturo kandidira 
še ob Novi Gorici, Ptuju in Piranu, bo 

Ljubljana za Evropsko prestolnico kulture 2025!
razglašen 18. decembra letos. Naslov 
EPK 2025 si bo izbrano slovensko 
mesto delilo z enim od nemških kan-
didatov.
Evropska prestolnica kulture je naj-
pomembnejša pobuda Evropske uni-
je na področju kulture, ki izbranim 
evropskim mestom vsako leto omo-
goča, da širšemu evropskemu občin-
stvu predstavijo svojo kulturno de-
diščino in celotno kulturno ponud-
bo. In Ljubljana, skupaj z regijskimi 
občinami podpornicami, zagotovo 
ima pokazati veliko in zlasti – kako-
vostno. Ljubljana si namreč prizade-
va spremeniti in optimizirati stanje 
stvari na področju kulturne in ume-
tniške produkcije, o čemer priča tako 

11 odstotkov proračunskih sredstev, 
namenjenih kulturi, kot tudi naj-
novejši večletni področni strateški 
dokument na področju kulture, v 
katerem so postavljeni temelji za de-
javnosti, ki bi jih uspešna pridobitev 
naziva EPK 2025 omogočila oziroma 
pospešila. Še več, z Evropsko prestol-
nico kulture želi vzpostaviti novo 
kulturno identiteto regije.
Evropska prestolnica kulture pa ob 
tem ni samo lokalni, marveč tudi na-
cionalni projekt. To pomeni, da kul-
turo poudarja kot gibalko razvoja pe-
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strega nabora med seboj prepletenih 
življenjskih ravni, vse od turizma, 
izobraževanja, zdravja, socialne ko-
hezivnosti, varstva okolja ipd. Kan-
didatura Mestne občine Ljubljana 
ta načela v svojem programu več kot 
upošteva in jih prevaja v vrednoto, 
ki je ključno vezivo vsake družbene 
skupnosti in ki služi kot obramba 
pred razdiralnimi političnimi silami 
in edina lahko izgradi prihodnost, v 
kakršni želimo živeti: solidarnost.
Program LJ 2025, pri oblikovanju 
katerega sodeluje več kot 100 stro-
kovnjakov z najrazličnejših področij, 
iz solidarnosti izpeljuje tudi druga 
pomembna vodila kandidature, in 
sicer družbeno odgovornost, pravico 
do zdravega okolja, podnebno pra-
vičnost, vključevanje, naslanja pa se 
tudi na pametnega državljana, torej, 
tistega, ki se zaveda prednosti in ne-
varnosti informacijskih in komuni-
kacijskih tehnologij. Ob že naštetem 
je LJ 2025 priložnost tudi za uresni-
čevanje drugih razvojnih strateških 
ciljev mesta in regije, torej, za bogate-
nje kulturne in umetniške ponudbe, 
še posebej z vrhunskimi mednaro-
dnimi dogodki, za ustvarjanje nove 
in obnavljanje obstoječe infrastruk-
ture, za ustvarjanje delovnih mest, 
za izboljševanje dostopnosti kulture 
za vse prebivalke in prebivalce v re-
giji, za krepitev ustvarjalnega poten-
ciala umetnikov in umetnic ter tudi 
za krepitev ekonomskega potenciala 
kulturnega in kreativnega sektorja. 

Če bo Ljubljana konec leta v svoji 
kandidaturi uspešna, bo to zanjo že 
peti ugledni mednarodni naziv, med 
katerimi je od leta 2015 tudi en stal-
ni, naziv Unescovega mesta literatu-
re. Tovrstna priznanja so odraz veli-
ke, a predvsem pomembne ambicije 

Ljubljane, da nenehno izboljšuje ka-
kovost življenja Ljubljančank in Lju-
bljančanov ter postane eno odmev-
nejših evropskih središč. Odmevno 
zlasti zaradi svoje drugačnosti. Za-
radi svojih odgovornosti in solidar-
nosti. In zato, ker želi odgovarjati na 
izzive prihodnosti. Prav zato je pri-
dobitev naziva Evropske prestolnice 
kulture 2025 za Ljubljano in regijo 
tako pomembna. 
Ker optimizacija kulturnih strategij 
pravzaprav nikdar ni zaključena, vas, 
Ljubljančanke in Ljubljančane ter 

prebivalke in prebivalce drugih osre-
dnjeslovenskih občin, pozivamo, da 
posredujete svoje predloge in ideje za 
program Evropske prestolnice kultu-
re 2025. To lahko storite bodisi pre-
ko spletnega obrazca (https://epk.
ljubljana.si/sl/sodelujemo/#contact-
-proposition) ali pa na elektronski 
naslov EPK2025@ljubljana.si. 
Še vedno je čas, da postaneš del 
programa LJ 2025!
Več o programu LJ 2025 na https://
epk.ljubljana.si/ in https://www.fa-
cebook.com/Ljubljana2025/
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V želji po spodbujanju kolesarjenja 
in opozarjanju na pomen trajno-
stne mobilnosti smo se tudi letos 
odločili podpreti mednarodni pro-
jekt »EVROPSKI TEDEN MOBIL-
NOSTI«, ki je namenjen spreminja-
nju naših potovalnih navad. Ker se 
preveč zanašamo na avtomobile, so 
naše ulice polne pločevine, naš zrak 
je onesnažen, ljudje pa se premalo 
gibljemo. Z akcijo skušamo širiti 
ozaveščenost o pomenu uporabe 

Občina Vodice in Osnovna šola Vodice
vas vabita

v torek, 22. septembra 2020, ob 17. uri,
na družabno prireditev na parkirišču Osnovne šole Vodice, ki sta ga pripravili

v sodelovanju z RRA LUR in Društvom Rovtarji v okviru projekta Evropski teden mobilnosti 2020
»Izberi čistejši način prevoza!«

in ob zaključku projekta LAS Za mesto in vas »E-nostavno na kolo«

Vabimo vas, da se nam pridružite in skupaj z nami jasno sporočite,
da vam ni vseeno za okolje, v katerem živimo!

Projekt »E-NOSTAVNO NA KOLO« se izvaja v okviru LAS Za mesto in vas ter je sofinanciran s strani Evropskega 
kmetijskega sklada: Evropa investira v podeželje.

čistejšega prevoza ter spodbuditi k 
aktivnejši uporabi hoje, kolesa ali 
javnega prevoza.

Na dogodek ste lepo vabljeni otroci, 
družine in starejši, saj bodo vsebine 
zanimive za vse generacije. Učen-
ci, njihovi starši in drugi občani se 
boste lahko s kolesom ali skirojem 
pomerili na spretnostnem poligonu. 
Na ogled bo razstava Razvoj kolesa 
na Slovenskem, ki jo je pripravil Teh-

niški muzej Slovenije. Obiskali nas 
bodo kolesarji starodobniki iz Dru-
štva Rovtarji iz Škofje Loke, ki bodo 
predstavili svoja kolesa in anekdote, 
povezane z njimi. Preizkusili boste 
lahko električna kolesa in spoznali, 
katere investicije v kolesarsko infra-
strukturo potekajo v občini Vodice. 
Predstavljen bo tudi projekt »E-NO-
STAVNO NA KOLO«, ki ga občina 
izvaja v okviru lokalne akcijske sku-
pine (LAS) Za mesto in vas. 
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 MONIKA KUBELJ
 ARHIVI DRUŠTEV

Vsaka občina je svojstvena obli-

ka socialnega, prostorskega in fi-

nančnega urejanja življenja tam 

prebivajočih ljudi. Vseh starosti, 

interesov, poklicev. V minulem 

letu je občina Vodice zabeležila 

nekoliko čez tisoč upokojencev, 

starejših od 65 pa je 760 občanov. 

Precej pomemben delež starostne 

skupine, se vam ne zdi? Skupine 

ljudi, ki sicer niso več delovno ak-

tivni v smislu redne zaposlitve, še 

vedno pa živahno prisotni, oboro-

ženi z izkušnjami in znanjem, ki jih 

ne smemo spregledati. Kako svoje 

prostočasne dejavnosti preživljajo 

starejši iz našega okoliša? Kakšno 

je njihovo družabno, društveno 

življenje? Kakovostno življenje 

starejših je na neki način tudi po-

memben pokazatelj kakovostnega 

upravljanja občine, zato smo z za-

nimanjem poiskali lokalno mnenje.

Glede na to, da živim v Bukovici, sem 
najprej skočila do Brede Špenko, dol-

Živahno družabno življenje starejših v naši 
občini

goletne predsednice Društva upo-
kojencev Bukovica-Šinkov Turn, 
ki je sicer tik pred ‚predajo‘ vodstvene 
funkcije v naslednje roke. V pol ure je 
bilo težko strniti razmišljanja in vsa 
doživetja, ki so jih starejši v omenje-
nem društvu zabeležili v spominu ali 
na fotografiji. Letos ima društvo tudi 
40 let, a jih je ta nesrečni koronavi-
rus omejil pri slovesnosti dogodka. 
»Število članov se pri nas vedno vrti 
okoli 200. Vsakdo, ki ima voljo in že-

ljo, lahko najde nekaj zase. Že vrsto 
let izvajamo v dvorani telovadbo, 
primerno za starejše gospe, dasirav-
no pridejo zaradi dobre energije tudi 
mlajše. Imamo kolesarje, balinamo, 
pojemo, izvajajo se pohodi, ... Imamo 
dolgo tradicijo kulturnih programov 
in pri tem se posebej pozorno za-
hvaljujem odličnemu sodelovanju z 
vrtcem in šolo v Utiku. Potem so tu 
redna srečanja članov ob različnih 
priložnostih. Ker se nekateri starej-
ši ob upokojitvi držijo bolj doma, so 
druženja ob proslavah, kot je Skupaj 
se imamo fletno, nekaj posebnega. 
Tam srečaš znanca, morda sodelav-
ca, prijatelja in z njim poklepetaš o 
vsem mogočem. Vdovci in vdove se 
srečujejo recimo vsako sredo. Verja-
mem, da smo kar aktivni, poleg tega 
gostujemo tudi drugje,« pravi Breda, 
ki se ji zdi, da je za starejše pri nas 
dobro poskrbljeno. Nikoli ni posluša-
la posebnih pripomb. Si pa želi, da bi 
se na sveže upokojeni vključili tudi v 
društvo. Skupaj jim je lahko namreč 
bolj fletno.

Zadnji piknik vodiških upokojencev v avgustu 2019, ko o koroni še ni bilo go-
vora. Kakovostno druženje in odlično pripravljene dobrote.

Strahovica so izjemno aktivno društvo, ki združujejo mlade in seniorje.
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Podobnega mnenja so v Godbi Vodi-
ce. Boris Kubelj, ki naše odlične god-
benike vodi že vrsto let, je po iskal 
odgovor kar pri enem od članov, An-
dreju. In z njim se strinjajo tudi dru-
gi člani. »Iz mojih izkušenj v Godbi 
Vodice bi rekel, da imajo starejši 
vsekakor dovolj možnosti za druž-
beno aktivno življenje v širšem smi-
slu. Na področju kulture, kjer največ 
sodelujemo tudi z drugimi društvi, 
so starejši nedvomno zelo aktivni 
in imam občutek, da lahko aktivno 
sodelujejo. Glede vloge starejših pri 
godbi bi si upal trditi še več. Starejši 
člani nedvomno spadajo med najbolj 
zagnane in predane člane. V društve-
no aktivnost vlagajo veliko prostega 
časa. Mislim, da je godba zaradi svo-
je raznolike starostne strukture (se-
stavljamo jo vsi od osnovnošolcev do 
upokojencev), čudovit primer med-
generacijskega sodelovanja. Starejši 
člani imajo nedvomno več poznan-
stev in izkušenj, s katerimi doprine-
sejo k uspešnemu delovanju godbe, 
mlajši pa jim pomagamo s svojo bolj-
šo tehnološko pismenostjo. Ob tem 
imamo odličen zgled in navodila, 
kako prevzeti vodilno vlogo in na-
daljevati dejavnost godbe. Godbi se 
večinoma pridružujejo mlajši člani, 
vendar smo vsekakor odprti tudi za 
starejše, ne glede na predhodno glas-
beno znanje. O tem, kaj pogrešajo 
in kakšnih sprememb bi si želeli, pa 
menim, da je bolje prisluhniti starej-
šim,« so svoje mnenje delili glasbeni-
ki.

Kje ste – mlajši upokojenci?
Za rokav smo pocukali gospo Majdo 
Šavli, ki je v imenu Društva upoko-
jencev v Vodicah na naše vprašanje, 
ali imajo starejši v naši občini dovolj 
možnosti za družbeno aktivno življe-

nje v širšem smislu, pojasnila: »Sta-
rejši v naši občini imajo možnosti za 
družbeno aktivno življenje, saj so v 
okviru občine in društev organizira-
ne številne aktivnosti in predstave, 
ki se jih lahko udeležijo. Seveda pa 
to ni mesto, je vas in so možnosti za 
širše vsakodnevne dejavnosti omeje-
ne.« Pri organizaciji njihovih prire-
ditev je prav tako izpostavila dobro 
sodelovanje s šolo in vrtcem, prav 
tako pa izpostavila, da je zaželeno, 
da se mladi upokojenci, po odhodu 
z aktivnega dela vključijo v njihovo 
ali v katerokoli društvo. »Vse pogo-
steje se dogaja, da se »mladi« upoko-
jenci ne želijo vključiti v društva. V 
našem društvu se trudimo pridobiti 
nove, mlajše člane, saj se populacija v 
društvu stara, mladih članov pa ni. 
Zakaj bi se vključili? V društvu ima-
mo organizirane številne dejavnosti, 
kot so izleti, prireditve, pohodi, kole-
sarjenje in balinanje, ustvarjalne de-
lavnice, kulturniška skupina: pevska 
skupina, plesna skupina, jutranja te-
lovadba, … Z veseljem prisluhnemo 

tudi novim predlogom. Pomembno 
je, da se upokojenci vključijo v dru-
štva in ne ostajajo doma. Da se dru-
žijo s sebi enakimi, si medsebojno 
pomagajo, se informirajo, sodelujejo 
pri različnih dejavnostih in so tako 
še naprej aktivni,« je z vso resnostjo 
poudarila Majda Šavli. Kaj pogrešajo, 
bi si česa želeli? »Pogrešamo dom za 
starejše in tudi možnosti dnevnega 
varstva v naši občini, saj številni po-
samezniki niso sposobni poskrbeti 
za sebe. Kljub vsemu je pri nas še do-
bra medsebojna in sosedska pomoč, 
tako da se številne težave lahko re-
šijo.«
Irma Bizjak, ki skrbi za nemoteno 
delovanje društva MePZ Biser, je v 
pogovoru za Kopitarjev glas poveda-
la, da imajo vsi, ki so izpolnili pogoje 
za upokojitev in jo lahko zdravi uži-
vajo, možnost vključitve v društva 
upokojencev, v MePZ Biser, v Poho-
dno društvo Gamsi in še kam, kjer 
lahko svobodno izražajo svoje ideje 
in opravljajo različna poslanstva. Po 
njenem mnenju so vsa društva precej 

Pevci MePZ Biser širijo glasbeno-kulturni doživljaj znotraj in zunaj občinskih 
meja. 
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aktivna in imajo podporo z občinske 
strani. Na vprašanje, kakšno je sode-
lovanje med mladimi in starejšimi 
pri nas, je odvrnila: »Občina Vodice 
je pridružena projektom, kjer je so-
delovanje med mladimi in starejšimi, 
npr. projekt LAS, kjer bodo sodelova-
li mladi in starejši pri igranju nogo-
meta. To se mi zdi gesta, ki si zasluži 
pozornost in samo pozdravljam ta-
kšne projekte oz. sodelovanja. Tako 
starejši pozabijo na kakšno bolečino 
ali pa se počutijo koristne in ponov-
no se jim obudijo spomini na mlado-
stniški čas, mladi pa vidijo, kako lepo 
je sodelovati s starejšimi, se ne dolgo-
časijo in ugotovijo, da je tudi njihovo 
delo lahko skozi igro zelo koristno. V 
naš zbor ob vsaki priložnosti vabimo 
tudi mlade, vendar za to ni posluha 
oz. so jih polna usta izgovorov.«
Pa je pomembno, da imajo starejši 
možnost, da se vključijo, kamor želi-
jo? Se jim prisluhne? Je prostočasna 
dejavnost za starejše od 65 let po-
memben dejavnik? Vsekakor. Irma 
pove, da jih spodbujajo, naj se vklju-
čijo v čim več različnih dejavnosti. 
»Brala sem švicarsko raziskavo, kjer 
je medicina zapisala, da se lahko leta 
2035 demenca pojavi že pri 60-letni 
osebi. Zakaj? Zaradi tempa življenja, 
stresa, zaradi prehrane. Zelo je po-
membno, da se starejše vključuje v 
različne ravni življenja, debate, po-
govore, aktivnosti.« Njen predlog se 
zdi zelo smiseln. Predlaga, da bi ob 
kakšni priložnosti objavili v občin-
skem časopisu vprašalnik in starej-
še povprašali, kaj pogrešajo in kaj si 
želijo v svoji občini. »Pri sestavljanju 
ankete naj bi seveda sodelovala tudi 
stroka, odgovori pa bi lahko marsikaj 
razkrili,« je namignila gospa Bizjak.
Kdo so Gamsi?
Da v gore vleče mlado in staro, je vi-

dno tudi pri nas. Slovenci smo sploh 
narod, ki rad z vrhov opazuje doline, 
znamo spoštovati neokrnjeno na-
ravo in čas, ki ga preživimo v njej. 
Člani ŠPD Gams pa osvajajo najvišje 
vrhove, se navdušujejo nad gorami 
in se družijo pod oblaki. »Ker sam še 
nisem upokojenec, bom podal samo 
nekaj mnenj kot opazovalec življenja 
starejših v občini Vodice. Glede na to, 
da je v Vodicah številčno zelo močno 
društvo, ki vključuje upokojence, bi 
pričakoval veliko večjo njihovo ak-
tivnost, v smislu vključevanja posa-
meznikov v različne sekcije, ki jih 
imajo na razpolago. Nekaj upokojen-
cev je vključenih tudi v naše planin-
sko društvo ŠPD Gams in nekateri se 
pridno udeležujejo izletov, še več pa 
je takšnih, ki v hribe hodijo v okviru 
pohodniške sekcije Društva upoko-
jencev. Ti posamezniki so res aktivni 
in vidi se, da jim je mar za svoje gibal-
ne sposobnosti. Starejši člani so bili 
v naše društvo vedno lepo sprejeti. 
Hkrati pa so pohodi tudi priložnost 
za druženje in pogovor, kar starejši 

še posebej potrebujejo. Mogoče se 
premalo zavedamo, kako pomem bna 
je sporočilnost starejših za mlajši 
rod. To so zgodbe, izkušnje, znanja, 
stare navade in običaji itd. Če se to ne 
prenaša iz roda v rod, gre znanje po-
časi v pozabo. Kot na primer znanje o 
zdravilnih zeliščih, ki se sedaj obuja, 
veliko pa ga je šlo žal v trajno poza-
bo,« je odlično povedal Drago Pirc, 
predsednik društva.

»Starejši se radi družimo z mla-
dimi«
»Sprašujete, ali imajo starejši v naši 
občini dovolj možnosti za družbeno 
aktivno življenje? Mislim, da ja. Kdor 
želi sodelovati, se vključiti v dru-
štvo, katerih v naši občini ni malo, se 
predvsem družiti, ima dovolj možno-
sti za aktivno življenje starejših,« je 
svoje mnenje povedala Cilka Šuštar, 
tajnica Društva narodnih noš in 
kočijažev Občine Vodice. Sodelo-
vanje z mladimi se ji zdi dobro. Sta-
rejši se radi družijo z mladimi, saj jih 
tako umsko kot telesno pomlajujejo. 

Gamsi v Dolomitih. Takole so videti zadovoljne vse starostne skupine članov.
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Truditi se morajo, da jim sledijo, iz 
njih potegnejo dodatno energijo. »Na 
vprašanje o sodelovanju med mladi-
mi in starejšimi v našem društvu, 
lahko odgovorim, da je dobro. Sta-
rejši se radi družimo z mladimi, saj 
nas tako umsko kot telesno pomla-
jujejo, ker se moramo nenehno tru-
diti, da jim sledimo. Mladi pa so, če 
si dosleden z njimi, prav tako radi v 
naši družbi. Drug drugega bogatimo. 
Je pa problem vključevanja mladih 
oziroma mlajših v naše vrste, v naše 
društvo, k folklorni skupini. Neneh-
no jih vabimo, da bi se nam pridruži-
li, oblekli to lepo gorenjsko narodno 
nošo, ali katerokoli drugo slovensko, 
s katero predstavljamo Slovenijo, 
občino oziroma svoj kraj in tako pre-
našamo kulturno dediščino iz roda v 
rod. Zato si želimo, da bi se nam pri-
družila mladina, da bi bili naši nasle-
dniki,« je bilo slišati odkrito povabilo 
vsem občanom. 
Šuštarjeva je še dodala, da so želje 
in pričakovanja o sodelovanju v dru-
štvu glede na starost seveda različna. 
A starejšim polaga na srce, da poišče-
jo nekaj sebi primernega. Vsak sta-
rostnik, ko se upokoji, je nujno, da si 
poišče in se vključi v kakšno društvo, 
da hodi k telovadbi, saj tako z druž-
benimi stiki oziroma dejanji pomaga 
predvsem sebi vzdrževati telesno in 
umsko kondicijo. Tako se stkejo tudi 
nova poznanstva in prijateljstva, kar 
velikokrat pomaga prebroditi ka-
kšen slab dan. Čim dlje pa je človek 
sam, tem težje spet naveže osebne 
stike. Kaj pogreša? »Mogoče kakšne 
delavnice o uporabi računalnika, pa-
metnega telefona. To je danes za sta-
rejšo populacijo kar problem. Veliko 
je nove tehnologije na razpolago, le 
uporaba z njo dela marsikomu pre-
glavice,« je pojasnila Šuštarjeva.

Dare Borčnik, SD Strahovica
Imate občutek, da imajo starejši v naši občini dovolj možnosti za druž-

beno aktivno življenje v širšem smislu?

Menimo, da upokojenska, športna, kulturna, gasilska in druga društva v 
naši občini dajejo dovolj priložnosti starejšim, da aktivno preživijo svoje 
tretje življenjsko obdobje. Torej to velja tudi za naše člane, precej je starej-
ših in v večini naših sekcij lahko najdejo kaj zase.
Kakšno je sodelovanje med mladimi in starejšimi pri vas?

Sodelovanje je korektno in uspešno, v zadnjem času nam je uspelo vodenje 
društva in večine sekcij prenesti na mlajše kadre, nismo pa najbolj zado-
voljni s prirastom mladih v celoti. Sicer se starejši pri nas najbolje najdejo v 
kolesarstvu, balinanju, pri izletih, tudi smučarjev je še precej. Vzdrževanje 
naših športnih objektov pa tudi vse bolj ostaja na plečih starejših, žal.
Je pomembno, da imajo starejši možnost, da se vključijo k vam oz. ka-

mor želijo? Se jim prisluhne? Je prostočasna aktivnost starejših od 65 

let pomemben dejavnik? Zakaj? 

Kot rečeno, je pomembno in priložnosti je dovolj. Seveda pa je potrebno 
tudi nekoliko samoiniciative. Kakršnakoli dodatna aktivnost se posledič-
no kaže tudi v bolj kakovostnem preživljanju starosti, poglejte, kako je da-
nes videti povprečen 70-letnik in kako je bilo to npr. pred 50 leti.
Kaj pogrešate? Bi kaj spremenili na tem področju?

Ob vsem omenjenem nekoliko pogrešamo vključevanje novih, priseljenih 
prebivalcev občine. Redki najdejo pot do zgoraj omenjenih priložnosti, 
vzrokov je verjetno več. Naj bo ta članek neke vrste vabilo, da se nam pri-
družijo pri izvajanju naših programov. Verjamemo, da vsak lahko najde kaj 
zase in seveda, da društvu (društvom) lahko tudi kaj da!
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Osrednji članek

Tudi takole se znajo poveseliti upokojenci društva Bukovica-Šinkov Turn.

Eden izmed dogodkov Društva narodnih noš in kočijažev Občine Vodice: 
romanje v Groblje.

Za dodatno informacijo smo poiska-
li člana PGD Šinkov Turn, Štefa-
na in Marijo Kunstlja. Tam so nam 
pojasnili, da so lahko starejši člani 
vključeni v večino akcij društva, ve-
dno so dobrodošli. Izvzeta je klasič-
na operativna dejavnost, kjer so za-
konske zahteve stroge (psihofizična 
kondicija, usposobljenost, specifič-
na znanja, starost, ...). V preteklosti 
so bili tudi navzven zelo dejavni in 
seveda uspešni na tekmovalnem po-
dročju. To dejavnost bi lahko znova 
okrepili. »Tudi kolegi pravijo, da lah-
ko v sorodnih društvih ali zvezah 
starejša generacija aktivno sodeluje 
in soodloča o življenju v njihovi or-
ganizaciji. Društvo organizira sre-
čanje pred koncem leta, namenje-
no prav za veterane. Obisk je zelo 
dober, radi poklepetajo, se skupaj 
poveselijo in obujajo spomine na 
društvene dogodke. Pred nekaj leti 
smo znova vpeljali ‚vaški piknik‘, to 
je bilo nadaljevanje dobro obiskanih 
vaških iger izpred trideset let. Vse 
generacije od predšolskih do senior-
jev sodelujejo v različnih družabnih 
igrah, ki imajo tudi tekmovalni pri-
dih. V gasilskem domu so občasna 
praznovanja ob rojstnih dnevih, 
porokah ali naraščaju, takrat se zbe-
rejo mladi in manj mladi. Seniorji z 
več pripadnosti pa pogosto pridejo 
tudi na delovno akcijo, raznašajo 
koledarje, pomagajo pri pripravi pri-
reditev, skrbijo za dobro vzdrževa-
nje doma in vedno cvetoče lončnice 
na balkonu.«
Po njihovem mnenju je odnos med 
mladimi in starejšimi soliden, ne-
kateri se počasneje ali težje prila-
gajajo na spremembe, kar pa lahko 
izboljšajo(mo) z ustrezno komuni-
kacijo. Je prostočasna aktivnost sta-
rejših od 65 pomemben dejavnik? 

Seveda. »Pomembno je, da za različ-
ne aktivnosti najprej poskrbi vsak 
sam. Vsa društva lahko individual-
no ali javno povabijo k sodelovanju. 
Številni, ki so v preteklosti veliko 
časa namenili prostovoljstvu, ima-
jo lepši dan, kadar jim prisluhnejo 
mlajši rodovi. Tako se čutijo spreje-
te in koristne. S svojim znanjem in 
družbo lahko prispevajo k izboljša-

vam in pestrosti v širši družbi. Odlo-
čitev za vsako posamezno dejavnost 
pa je na posamezniku,« je povedala 
Marija in dodala, da je v društvu 
zagotovo še nekaj prostora za izbolj-
šanje sedanjih razmer – tako med 
mladimi kot seniorji. Kljub temu je 
veliko zadovoljnih oseb, ki menijo, 
da se lahko uvrstijo v skupino, ki 
gradi medgeneracijsko sodelovanje.
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Boštjan Anžin: Skaručan, ki ga je novinarstvo 
odpeljalo v svet

 TANJA DOMINKO

 OSEBNI ARHIV

Nekaterim je novinarstvo polože-

no v zibelko, radi rečemo. Boštjan 

je gotovo eden izmed teh, zgo-

voren že od malih nog, družaben, 

radoveden, komunikativen in izje-

mno pronicljiv. Že kmalu je očitno 

vedel, da mu slovenska tla ne bodo 

dovolj, saj ga je poleg novinarstva 

navduševala tudi nemščina in zato 

je bila Nemčija ena izmed najbolj 

logičnih postaj, ki so ga čakale na 

njegovi televizijski karierni poti. 

Je tudi eden od prejemnikov ugle-
dne medijske nagrade, ki jo podelju-
je nemška medijska fundacija Civis. 
Zdaj Boštjan skupaj z ženo Janjo že 
nekaj let seznanja slovensko javnost 
z dogajanjem na Balkanu, s svojimi 
javljanji iz srbske prestolnice pa po-
skrbi, da dobimo gledalci vse potre-
bne informacije in občutek, kaj se v 
resnici dogaja v tej državi, ki ni tako 
zelo oddaljena, a ima vendar povsem 
drugačen obraz kot naša. Zlasti, ko je 
izbruhnila pandemija koronavirusa, 
je bivanje v njej prineslo vrsto preiz-
kušenj.

Boštjan, imam prav, ko pravim, da ti 

je novinarstvo položeno v zibelko? 

Odkar pomnim, se rad pogovarjaš 

…

Najbrž je res nekaj na tem, še danes 
imam pogosto težave, ker bi rad po-
vedal več, kot mi je odmerjeno na 
televiziji ali radiu. Seveda pa to, da 
človek rad in veliko govori, ni dovolj. 
V novinarstvu se znajdeš v najrazlič-
nejših razmerah, v resnici v prispev-
kih, reportažah, javljanjih zares go-

vorim predvsem jaz, delo pred tem pa 
je povsem drugačno. Takrat večino-
ma govorijo drugi, poslušaš in iščeš 
načine, kako izvedeti čim več. Ko 
sem bil majhen, sem vedno govoril, 
da bom novinar, vrtnar ali dimnikar. 
V resnici sem si vse tri poklice pred-
stavljal zelo po svoje. Kasneje sem re-
kel, da bom enkrat vodil televizijski 
Dnevnik, kar se mi je kasneje tudi 
uresničilo. Biti dopisnik pa je nekaj 
povsem drugega, s seboj potegne ce-
lotno življenje in še zdaleč ni vedno 
tako prijetno, kot je morda videti. 
Tisoči kilometrov v avtu, ustvarjanje 
prispevkov na bencinskih črpalkah, 
časovne stiske, težave s tehniko, 
internetom. Marsikaj gre lahko na-
robe, saj z Janjo narediva vse – od 
poti, snemanja, montaže, pošiljanja 
prispevkov v Ljubljano. Vendar ima 
seveda svoj šarm, vidiš marsikaj (si-
cer vse zelo na hitro), srečaš ljudi, ki 

jih sicer ne bi. Zdaj sem dopisnik že 
skoraj petnajst let. 

Že v času študija si začel delati 

na televiziji, tedaj še na Kanalu A, 

kmalu te je za svojega sprejela na-

cionalna RTV hiša. Predstavljam si, 

da si se odločil zanjo ravno zaradi 

možnosti razvoja karierne poti.

Bil je splet okoliščin, zgodba na Ka-
nalu A se je takrat končala in pri-
ložnost na nacionalki sem seveda 
zgrabil. Nobenega dvoma ni, da je 
RTV Slovenija najbolj raznovrstna 
medijska hiša v državi. Prav zdaj o 
njej poteka razprava, ki jo spremljam 
z Balkana, iz Srbije, kjer je medijska 
podoba včasih strašljiva, količina la-
žnih novic ogromna. A vedno je pro-
stor za napredek, izboljšave. Ko sem 
leta 2005 odšel v Nemčijo, smo za 
javljanja v živo najemali satelite, da-
nes s seboj nosiva napravo, za katero 
morava le kupiti dovolj zmogljivih 
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telefonskih kartic in se lahko ogla-
siva od koderkoli. RTV je ogromna 
institucija, tudi mene, ko sem začel 
svojo dopisniško pot v Berlinu, je 
presenetila. Za precej oddaj, še pose-
bej na vseh treh radijskih programih, 
za katere sem nenadoma delal, sem 
prej komaj vedel, ali pa sploh ne. Kot 
dopisnik delaš vse – od športa, poli-
tike, kulture do slovenskih manjših, 
mednarodnih vprašanj, ali pa si kdo 
zaželi prispevek o tem, ali tudi v dr-
žavi, kjer si dopisnik, nabirajo regrat 
in kaj z njim počnejo. Za televizijo, 
radio in splet je treba včasih, ko se 
veliko dogaja, narediti tudi več kot 
10 prispevkov na dan. 

Televizijci so znani po tem, da v 

službi preživijo velik del svojega 

delovnega dne, zato ni nenavadno, 

da si tudi srčno izbranko našel v 

službenem času. Z Janjo sta pri 

delu sanjska kombinacija. Kdo od 

vaju je bolj zahteven?

Res je, spoznala sva se na Kanalu A. 
Bila je moja mentorica. V resnici bi 
se nekomu, ki tega poklica ne pozna 
tako dobro, verjetno zraven zmešalo. 
Ker nikoli ne veš, kaj te čaka, težko 
karkoli planiraš. Lahko se zgodi, da 
v eni uri pade odločitev, da je treba v 
avto in na teren. Spomnim se prote-
stov v Romuniji, kjer sem na koncu 
ostal deset dni, pa krvavega vdora 
v makedonski parlament. Napolniš 
kovček, vklopiš vse rezervne scena-
rije za varstvo otrok in greš. Ob tem 
je Balkan za razliko od prejšnjega 
dopisništva še bistveno bolj nepred-
vidljiv. Zahtevna pa sva oba in ni ve-
dno enostavno. 
 
Ustvarila sta si tudi družino in z Ga-

šperjem, ko je bil še mlajši, nekaj 

časa živela tudi na Skaručni. Jo še 

vidita kot dom ali bi težko rekla?

Gašper se je tu rodil, kasneje smo na 

Skaručni skupaj živeli še leto in pol, 
preden smo se preselili v Beograd, 
kar prvotno niti ni bil načrt. Oba, 
tudi Zala, sta se imela tu res lepo, kar 
malo težko je bilo v Beogradu, kar je 
razumljivo. Spet nov jezik, spet novi 
sošolci, prijatelji, okolje. Mi smo po-
skušali ohranjati stik tudi tako, da 
sta oba, kadar smo bili na počitni-
cah, vsaj za nekaj dni obiskala pouk 
s »svojim« slovenskim razredom. Še 
vedno se veselita Slovenije, Skaruč-
ne, babic, dedkov, sorodnikov, pri-
jateljev. Ju je pa seveda to naše »no-
madsko« življenje zaznamovalo. 

Nemčija in Srbija sta različni državi, 

jezikovne bariere nikjer nisi imel, 

razen verjetno takrat, ko si pokrival 

tudi dogajanje na Poljskem. Kako 

se pripraviš na selitev? Kaj terja do-

pisništvo od novinarja?

Joj, vse. Selitve so res stresne, ta v 
Beograd je bila, ker smo se selili iz 
EU, še bolj zapletena. Jeziki niso pro-
blem, vsega, še posebej slovanskih 
jezikov, se da naučiti, če dovolj časa 
preživiš obkrožen z njimi. So pa iz-
jeme, kjer ni rešitve. V državah, ki 
jih pokrivam zdaj, so to albanščina, 

grščina in madžarščina, ki jih pač ne 
bom govoril nikoli, takrat se znajdeš 
na vse načine. Mi sicer še niti nismo 
razpakirali vsega iz Berlina, ko smo 
že polnili škatle za Beograd. Srbi so 
npr. zahtevali seznam vseh knjig, 
CD-jev, še vedno vsako leto podalj-
šujemo prijavo, kar je pravi birokrat-
ski in psihični podvig. V Berlinu sem 
povsem prazno stanovanje opremljal 
pol leta, ker je kmalu po začetku do-
pisništva umrl papež Janez Pavel II., 
sam pa sem pokrival tudi Poljsko. 
Nasledil ga je nemški papež. Delal 
sem brez prestanka, vržen sem bi v 
vodo … in splaval. Nikoli nisi pripra-
vljen na vse, ko se s tem sprijazniš, 
je lažje. 
 
Kateri so bili najtežji trenutki v 

času bivanja v tujini? So to politič-

ne zgodbe, kakšne kriminalne oko-

liščine, zdravstvene razmere, kot 

smo jim priče zdaj?

Verjetno so najtežje čisto zasebne 
stvari, ali pa, ko si preobremenjen, 
ampak se dogajanje ne konča, ko si 
več mesecev brez prostega konca te-
dna. Vedno je na prvem mestu delo, 
zato včasih kratko potegnejo osebne 
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stvari, družina. In zapomniš si posa-
mezne trenutke, dneve, ko gre včasih 
kaj narobe. V Berlinu sem bil npr. en-
krat priča ropu, eden od roparjev pa 
mi je v glavo nameril pištolo. Tudi ta 
pandemija je bila psihično naporna, 
midva sva bila sicer ogromno na te-
renu, doma pa sva potem v garaži ne-
nehno razkuževala opremo. Včasih, 
pri tragičnih, žalostnih zgodbah, je 
težko »odklopiti« čustva. 

Gledali in brali smo lahko, kako tež-

ko so se Srbi navadili na karanteno 

in stroge ukrepe, kaj te najbolj čudi, 

ko živiš med njimi?

Haha, v resnici te na koncu zelo malo 
stvari čudi. To je drugačna mentali-
teta. Ampak tako kot povsod je ne-
pravično posploševati. Srečaš takšne 
in drugačne. Kar se koronavirusa 
tiče, pa je bilo presenetljivo pred-
vsem to, kako so najprej z lahkoto za-
mahnili z roko, češ nam ne more nič, 
nato pa smo imeli najstrožje ukrepe, 
prave policijske ure, ko si bil od če-
trtka zvečer do torka zjutraj zaprt 

v stanovanju. Midva sva sicer lahko 
delala tudi v tem času in Beograd je 
bil srhljivo prazen. Potem pa so prišle 
volitve in pred njimi sprostitev vseh 
ukrepov. 

Koliko je v Srbiji še prisotna zavest, 

da smo bili nekdaj v isti državi, kako 

gledajo na Slovence?

Mislim, da bi tiste, ki niso pogosto 
v Srbiji, presenetilo, kako zelo do-
bro mnenje ima večina Srbov o nas. 
Ne morejo prehvaliti lepote države, 
urejenosti, Slovencev, gostoljubja, ... 
Vsaj moje izkušnje so take. Takoj, ko 
izvedo, od kod si, začnejo pripovedo-
vati podrobnosti, tudi kje so že bili, 
kaj poznajo, našli so se tudi takšni, ki 
vedo za Vodice in celo za Skaručno. 
 
Kako pa je z vzgojo otrok? Je tež-

ko ohraniti pri otrocih zavest, kdo 

so in od kod prihajajo? Cirilica jima 

verjetno ne dela težav …

Ne, govorita pet jezikov, obvladata 
dve pisavi. Doma sicer strogo upora-
bljamo slovenščino. Težav z identite-

to nimata, sta pa verjetno bolj prila-
godljiva, odprta, v smislu, da se jima 
ob misli, da bi študirala ali počela kaj 
drugega v tujini, ne bo naredil cmok 
v grlu, ker sta tega vajena. Kako glo-
boko in kje vse sta zasadila korenine, 
bomo videli. Je pa včasih zanimivo 
malo zamenjati perspektivo in na 
Slovenijo pogledati od zunaj. Mi po 
naši balkanski izkušnji, marsikaj v 
Sloveniji, pa tudi Evropski uniji, še 
bolj cenimo. Jaz sem zelo rad doma. 
 
Koronavirus je precej zagrenil tudi 

vajino vrnitev v domovino in sam 

dopust, kako ga bosta preživela?

Najprej malo samoizolacije na Hrva-
škem, kamor iz Srbije lahko potuje-
mo, ampak samo zato, ker smo drža-
vljani Slovenije, članice EU, sicer bi 
morali opravljati teste. Potem pa za 
nekaj dni na Skaručno, ker ne vemo, 
kako bo jeseni. In nazaj na Balkan, 
ker bodo med drugim konec avgu-
sta volitve v Črni gori, čakamo novo 
srbsko vlado. Kot dopisnik sicer tudi 
med dopustom težko povsem izklo-
piš. 
 
Boštjan, ob koncu iskrene čestitke 

ob rojstnem dnevu, veliko zanimi-

vih zgodb, modrih sogovornikov 

ti želim in predvsem zdravja, saj 

vem, da stres ni hec. Kje se vidiš v 

prihodnje, kakšne so tvoje želje za 

naprej?

Hvala, kot veš sama, včasih res živi-
mo v stresu, pa niti ne vemo. Kam 
naprej, ne vem, za zdaj bom še ne-
kaj časa poročal o tem, kaj se dogaja 
južno od Slovenije, potem pa se pu-
stimo presenetiti. Tudi dopisništva v 
Beogradu ali pa vodenja Tarče še pol 
leta pred začetkom nisem imel v na-
črtu. Po drugi strani pa se mi zdi, da 
je v življenju še toliko stvari, ki bi jih 
želel početi in niso nujno povezane z 
novinarstvom. 
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Društveni utrip

  RADO ČUK

Kulturno društvo Matije Koželja 

Utik in Župnijska karitas Vodice 

sta za materinski dan (25. marec) 

načrtovala dobrodelno prireditev 

z naslovom Za Jerneja. Vabilu so 

se odzvali štiri glasbene skupine in 

66 slikark in slikarjev. V načrtu je 

bila avkcija slik, s prošnjo za pred-

hodni odkup pa so bili k zbiranju 

sredstev za hudo bolnega otroka 

povabljeni vsi podjetniki z obmo-

čja občine Vodice. 

Vsem dobro znane posledice zaradi 
epidemije COVID-19 so prireditev 
onemogočile, nekaj dobrosrčnih da-
rovalcev pa je kljub vsemu prispevalo 
dovolj sredstev, da bo staršem malega 
Jerneja, ki odhaja na občasna zdra-
vljenja v tujino, vsaj nekoliko olajša-
na velika skrb in breme za nadaljnja 
potovanja in nastanitve. S posebno 
gesto pozornosti in solidarnosti so 
se izkazali skaruški vaščani. V imenu 
organizatorjev, predvsem pa v imenu 
Jernejeve družine, vsem darovalcev 
velika in iskrena zahvala. 
Pričujoči zapis pa želi biti zahvala 
tudi vsem likovnikom, ki so bili za 
dobrodelni namen pripravljeni poda-
riti svoje slike. Ker do danes ni bilo 
mogoće postaviti niti razstave, naj bo 
objava njihovih del v občinskem gla-
silu znak hvaležnosti in povabilo, da 
se nekaj podobnega organizira v ka-
kšni drugi, ugodnejši priložnosti. 

AVTORJI IN NASLOVI DEL
1) Tatjana Hafner: Sadovnjak
2) Boris Kubelj: Oblo in oglato v ljudski 
umetnosti
3) Cecilija Čebašek: Cerkev sv. Lucije Ska-
ručna
4) Joži Nastran Brank: Tek za vozom
5) Ana Pavla Kramar: Stiska
6) Mihael Kuster: Gladiole

Dobrodelni koncert, ki ga ni bilo
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7) Brigita Leskovar: Ovce
8) Nada Tomazin Dokl: Dari-
lo narave
9) Taja Špenko: Preboj svetlo-
be
10) Frančiška Kosmač: Rože
11) Sonja Kimovec: Konj
12) Nadja Jeraj: Mak
13) Nataša Kovše: Tihožitje 
s trto
14) Nevenka Verbič: Račka
15) Mija Rozman: Sončnice
16) Eva Jeraj: Dalmatinka
17) Klavdija Špenko: Košnja 
in veselje v cvetju

ODRASLI AVTORJI 
5. EX TEMPORA 

VODICE
18) Dari Korošec
19) Irena Gorenc
20) Milivojka Cerar
21) Helena Testen
22) Boris Kubelj
23) Joži Nastran Brank

24) Neimenovan
25) Binca Lomšek
26) Klavdija Špenko
27) Roman Veras
28) Anica Karo
29) Cecilija Čebašek
30) Martina Kozamernik

OTROŠKI AVTORJI 
5. EX TEMPORA 

VODICE
31) Daša Pajor: Deteljica
32) Lucija Rozman: Mak
33) Neža Krašnja: Raca
34) Janja Zalokar: Rumena 
ptica
35) Mihela Golobin: Žaba
36) Klara Kremžar: Tagetes 
oranžne rože
37) Nika Krenn Bukovec: 
Muca
38) Ana Erce Zupančič
39) Ana Erce Zupančič
40) Anja Jerman
41) Aron Dzadzovski

42) Tadej Dominko
43) Zarja Tepina
44) Boris Malbašić
45) Ula Dovgan: Pes
46) Julija Zalokar: Kačji pa-
stir z rožico
47) Brina Gubanc
48) Olivija
49) Kaja Volč
50) Zoja Katarina Žumer
51) Kris Šmid
52) Tilen Golobin: Rožice ru-
meno modre
53) Katja Rudolf
54) Petra Podgoršek
55) Jerca Koderman
56) Kaja Potrč Nikolić
57) Nika Erce
58) Nika Dermastja
59) Neimenovan
60) Heli Šimnovec
61) Luka Golobin
62) Sandoleja Pučko
63) Melanija Dzadzovska

64) Špela Kraner Novak
65) Nuša Dunja Jerina
66) Taja Plevnjak
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Kraj: Gasilski dom Polje pri Vodicah

TENIŠKI TURNIR POSAMEZNIKOV
Kraj: Klub KUBU Vodice

KOŠARKARSKI TURNIR 3X3 VODICE

KLUBSKO SREČANJE STARODOBNIKOV VODICE 

Koledar prireditev Občine Vodice
ob občinskem prazniku

OBČINA VODICE



Kraj: Ob šolskih poteh

Kraj: Kulturni dom Vodice

AKCIJA VAROVANJA ŠOLARJEV OB PRIČETKU ŠOLSKEGA LETA

PREDAVANJE IN DELAVNICA ZELIŠČARSKE SEKCIJE 
DRUŠTVA UPOKOJENCEV VODICE KOŠUTNIKI

ŠAHOVSKI TURNIR POSAMEZNIKOV
Kraj: Klub KUBU Vodice

Kraj: Klub KUBU Vodice

TURNIR TROJK V ODBOJKI NA MIVKI

KOPITARJEVI DNEVI: PREDSTAVITEV ZBORNIKA OBČINE VODICE
Kraj: Kulturni dom Vodice

SLAVNOSTNA SEJA OBČINSKEGA SVETA OBČINE VODICE
Kraj: Kulturni dom Vodice

OBLETNICA ZASADITVE NAJSTAREJŠE VINSKE TRTE NA SVETU



6. EX-TEMPORE VODICE

Kraj: Kulturni dom Vodice

EVROPSKI TEDEN MOBILNOSTI:  IZBERI ČISTEJŠI NAČIN PREVOZA!
Kraj: Nacionalna akcija

PRAVLJIČNO POPOLDNE PRED KNJIŽNICO VODICE
Kraj: Pred knjižnico Vodice

39. GOZDNI TEK NA RAŠICO
Kraj: Selo pri Vodicah

BALINARSKI TURNIR ZA POKAL OBČINE VODICE

ROCKFEST VODICE 2020

Kraj: Gasilski dom Zapoge

9. GASILSKI NOGOMETNI TURNIR



VSE MOREBITNE SPREMEMBE, ODPOVEDI IN OMEJITVE BODO OBJAVLJENE NA SPLETNI STRANI OBČINE VODICE WWW.VODICE.SI. KONTAKTNI PODATKI ORGANIZATORJEV SO DOSTOPNI NA NJIHOVIH URADNIH SPLETNIH STRANEH.

MEDNARODNI DAN STAREJŠIH: JE LEPŠA DEŽELA ŠE KJE
Kraj: Kulturni dom Vodice

KOLESARSKA DIRKA: 9. VELIKA NAGRADA OBČINE VODICE

POHOD PO MEJAH OBČINE VODICE
Kraj: Zbor in povratek pri osnovni šoli Utik

OBČINSKI NOGOMETNI TURNIR 

Kraj: Selo pri Vodicah

KONCERT ANSAMBLA MARCELA IN

Kraj: Šinkov Turn

GOLF OPEN VODICE 2020

25. KOLESARSKI KRONOMETER NA RAŠICO
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 MALČI LESKOVEC IN 
 DRAGICA SODNIK

 ARHIV DRUŠTVA

O, kako čas v starosti beži, komaj 

ga še dohajamo, a srečni smo, da 

smo še. Ko se je poleglo novole-

tno navdušenje in smo se poslovili 

od starega leta, že smo se začeli 

pripravljati za našo prvo letošnjo 

prireditev v društvu. Začeli smo 

z vajami za našo že tradicionalno 

prireditev Skupaj se imamo fletno. 

Prireditev pripravimo skupaj, že več 
kot desetletje, z DU Cerklje, Komen-
da in našim društvom Bukovica-Šin-
kov Turn. Vsako od društev pripravi 
in prikaže svoj program. Uskladimo 
skupni program in ga strnemo v dvo-
urno zabavno prireditev. V bogatem 
kulturnem programu se društva 
predstavijo s plesom, petjem, reci-
tacijami in skeči. Vsako leto je eno 
od teh treh društev organizator in 
koordinator prireditve. Letos je bilo 
na vrsti za organizacijo srečanja naše 
društvo. Prva prireditev je bila 18. ja-
nuarja v Cerkljah, druga v Utiku 25. 
januarja in tretja 1. februarja v Ko-
mendi. V vseh društvih je bil bogat 
kulturni program, dosti obiskoval-
cev in navdušenje v dvoranah. Vsako 
društvo za nastopajoče pripravi tudi 
pogostitev in druženje. V našem kul-
turnem programu so nastopili tudi 
učenci Osnovne šole Utik s svojim 
programom, ki ga naši obiskovalci 
zmeraj navdušeno spremljajo. Pevska 
skupina našega DU Aronija je zapela 
tri ljudske pesmi, Malči pa je predsta-
vila pripoved Prisluhnimo telesu, ki 
ima vedno prav. Pripravili smo tudi 
bogato pogostitev in druženje vseh v 

Aktivnosti DU Bukovica-Šinkov Turn
Januar–julij 2020

dvorani in vseh nastopajočih. Vzduš-
je je bilo prijetno, začinjeno s petjem 
in plesom.
Ali imate kaj za pusta hrusta? smo 
vprašali v naši vaški gostilni pri An-
zelnu. Ker so odgovorili pritrdilno, 
smo se 25. februarja, na pustni torek, 
člani DU povabili na pustno kosilo in 
krofe. Seveda smo se tudi malo na-
šemili, na glavah smo imeli pisane 
klobučke, okrog vratov pa barvite 
trakove. Ob zvokih harmonike naše-
ga Henčka smo tudi prepevali, klepe-
tali in se skratka imeli prijetno. Upo-
kojenci se radi družimo, ljudje se ne 
smemo osamiti, se obzidati s plotovi, 
temveč graditi mostove do prijateljev 
in znancev.
V začetku meseca marca, ko smo se v 
društvu že pripravljali na občni zbor, 
se je nenapovedano ugnezdil med 
nas koronavirus in nam onemogočil 
društveno delo in druženje. Takoj 
smo morale opustiti vadbo v telova-
dnici, ker je druženje med več ljudmi 
nevarnejše za okužbo. Družbena 
osama nas je prizadela, saj je osam-
ljenost, posebej starejših, največja 

težava. Zaprtje med štirimi stenami 
težko prenašamo, saj smo ljudje ven-
dar družabna bitja. Sočutno poma-
gajmo tistim, ki živijo sami, da bomo 
skušali skupaj premagati to nevidno 
pošast, ki nas hromi.
Korona nam je preprečila tudi poča-
stitev 40. obletnice delovanja našega 
društva, na kar smo se že pripravlja-
li. Tudi priljubljeni vsakoletni izlet 
na Brezje je letos odpadel zaradi pan-
demije.
Četrtega aprila pa so se nekateri naši 
člani udeležili čistilne akcije v občini. 
Opažamo, da so onesnaževalci ve-
dno znova in znova neodgovorni in 
neprijazni do okolja. Nič jim ni mar, 
če se mora nekdo skloniti in pobrati 
njihovo odvrženo embalažo.
Ko je bila po prvem valu koronavi-
rusa ukinjena karantena, so kultur-
no skupino našega društva povabili 
predstavniki centra starejših Notra-
nje Gorice, da jim popestrimo dan z 
našim programom. Kar težko smo se 
odločili za obisk, ko pa smo izvede-
li, da bo druženje na prostem, smo 
pristali. Pripravili smo jim enourni 
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zabavni program pesmi in smešnic. 
Toplo so nas sprejeli in veseli smo 
bili, da smo jim lahko popestrili dan, 
saj vemo, da jim ni bilo lahko v dvo-
mesečni karanteni v sobah.
21. julija smo članice DU Bukovica-
-Šinkov Turn obiskale otroke, ki so-
delujejo v letošnjih poletnih kratko-
časnicah na igrišču pri brunarici v 
Utiku. Skupaj smo si ogledali in otvo-
rili otroška igrala. Pozdravil nas je g. 
Rado Čuk in nam predstavil kratko 
zgodovino, kako je nastajalo igrišče 
in igrala na njem. Preko partnerstva 
LAS Vesela igrala smo dobili sredstva 
za postavitev igral. Za ta projekt smo 
se prijavili na razpisu Občina Vodice 
in Trzin in uspeli na natečaju. Otro-
ci in upokojenke smo se igrali kviz, 
ki ga je vodil in pripravil g. Čuk. Re-
zultati kviza so pokazali, da je naše 
igrišče:
1. Zelo dobro opremljeno. 
2. Na igrišču se lahko igrajo razni 

športi: nogomet, košarka, od-
bojka, igra med dvema ognjema, 
badminton, rolkanje, kotalkanje, 
vožnje s kolesi in različne rajalne 
in gibalne igre.

3. Igrala so primerna za vse staro-
sti otrok, priporočeno je varstvo 
staršev za mlajše otroke, starejši 
otroci pa so na igrišču raje brez 
staršev, so povedali.

4. Na igrišču je lahko hkrati več 
otrok (30 do 50 ), odvisno od vr-
ste iger.

5. V naši občini smo našteli 11 
igrišč.

6. Medgeneracijsko druženje in 
sladkanje z bonbončki in presta-
mi je minilo v prijetnem vzdušju.

7. Pevska skupina, kolesarji in bali-
narji tudi v tem času, v primerni 
razdalji pridno trenirajo in nabi-
rajo kondicijo.
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 IRMA BIZJAK

V času izrednih razmer zaradi CO-

VID-19 je tudi MePZ Biser imel od-

povedanih kar nekaj prireditev in 

srečanj. Odpadla je tudi največja 

prireditev v Šentvidu pri Stični 51. 

Tabor slovenskih pevskih zborov 

Šentvid pri Stični 2020, ki bi po-

tekala 20. in 21. junija 2020 pod 

naslovom Pesem in smeh v dobrih 

ljudeh.

Pevske vaje smo lahko od 16. marca 
realizirali samo v zadnjih treh tednih 
od preklica izrednih razmer.
Vsi smo pogrešali petje in druženje. 
Ker je odpadel tudi nastop v času 

Prijetno s koristnim kljub COVID-19

Projekt MUZEJ.1925 
 MARIJA KUNSTELJ

Projekt je še vedno v administra-

tivnih postopkih, pa vseeno v delu. 

Obnovitveni del se začenja, del 

vsebine pa bralci Kopitarjevega 

glasa lahko spremljamo v vsaki šte-

vilki. 

Spomnimo se, da so nas šolarji na-
učili 'kaj je prostovoljstvo' z besedami 
domačinov. Najenostavnejša razlaga 
pravi, da prostovoljec:

 y nudi pomoč posameznikom v 
stiski,

 y vrača organizaciji, od katere je 
sam v preteklosti prejemal po-
moč,

 y izboljšuje kakovost življenja v 
lokalni skupnosti in/ali 

 y spreminja svet na bolje. 

Dragi bralec, bralka: še vedno velja 
povabilo za tvojo zgodbo, iz tvojega 
okolja, ki je povezana s prostovolj-

stvom. Zapiši jo poučno, hudomušno 
ali pretresljivo. Del muzejskega pro-
stora bo zapolnjen z vsebinami, ki se 
dotikajo širšega prostora, ne izključno 
našega društva. Piši nam na e-naslov: 
muzej.1925@gmail.com ali na PGD 
Šinkov Turn, Koseze 26, 1217 Vodice.
Današnja zgodba je obarvana pole-
tno, za gasilce je to čas veselic, slo-
vesnosti ali blagoslova nove opreme. 
Pred mnogimi leti je bila slovesnost 
ob novi pridobitvi široko zastavljena, 
vsebine pa so gasilcem dobro pozna-
ne. 
V knjigi zapisnikov je samostojen za-
pis – poročilo o blagoslovitvi 1937. 
»Blagoslovitev brizgalne se je vrši-
la dne 8. VIII. ob 2. uri popoldne, v 
cerkvi pete litanije, potem blagoslov 
brizgalne pri gas domu, navzoči ga-
silci 60 po številu z dvema zastavama 
Kamniške župe in Komende, potem 
se je vršila veselica, ki je pa potekla 

žali Bog iz škandalom, ki ga je pov-
zročil pijani T. Veselica je potekla v 
gmotnem področju sledeče: razvidno 
iz blagajniške knjige. Delovali so po-
žrtvovalno sledeči tov – našteti poi-
mensko, za kar jim gre zahvala. Prire-
ditev se je vršila pri Orlu. Udeležilo se 
je tudi zastopništvo župe.“

Tedna ljubiteljske kulture, ki smo ga 
imeli napovedanega v Klubu Kubu, 
smo se odločili, da ga realiziramo v 
četrtek, 2. julija, na istem prostoru 
ob 16. uri. 
Nastop smo združili še z zaključkom 
sezone in prijetnim druženjem v pri-
jetnem okolju.
Srečamo se ponovno septembra in 
vsi upamo, da v normalnih razme-
rah, brez virusov in izolacij.
Obenem pa vabimo v svoje vrste vse, 
ki imajo veselje do petja in druženja. 
Pri nas ni nikoli dolgčas. 

Vsem želim lepe in zdrave poči-
tnice in na snidenje v septembru.
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  JOŽE ROŽMANEC

Letošnje leto je res nekaj posebne-

ga. Planirane aktivnosti moramo 

prilagajati vsakodnevnim razme-

ram: ali omejitvam koronavirusa 

ali spremenljivemu vremenu. Ko 

so bile omejitve gibanja, je bilo 

lepo vreme, sedaj pa nam vreme 

meša štrene. Kljub razmeram, ka-

kršne že so, nam je uspelo izpeljati 

kar nekaj lepih pohodov in tudi s 

kolesarjenjem sledimo planiranim 

ciljem. 

Kolesarjenje:

Od zadnjega javljanja nam je uspelo 
slediti vsem po letnem planu pred-
videnim ciljem. Tako smo izvedli 
vožnjo do Kranja, sledila je vožnja 
do Preddvora in pretekli teden še iz 
Vodic v Kamniško Bistrico. Kot veči-
na smeri je bila tudi zadnja speljana 
tako, da smo se zjutraj, ko smo še 
spočiti, odpravili proti končnemu ci-
lju (Kamniška Bistrica), ki je na višji 
nadmorski višini kot izhodiščna toč-
ka (Vodice). Ko smo se po kratkem 
odmoru pri Koči v Bistrici odpočili 
in se obrnili proti domu, so se kolesa 
brez napora vrtela, saj je cesta sko-
raj celo pot nagnjena proti Vodicam. 
Seveda je bil vmes tudi postanek za 
malico, da smo laže zdržali do doma. 
Tudi z vremenom smo imeli pri kole-
sarjenju do sedaj kar srečno roko in 
upam, da bo tako ostalo tudi do kon-
ca kolesarske sezone.

Pohodništvo:

Slivnica (1114 m), Snežnik (1796 
m), Smrekovec (1684 m)
Pohodi si sledijo na vsake štirinajst 
dni in če nam je vreme naklonjeno, 
se tudi odpravimo na malce razgle-

DU Vodice: pohodi in kolesarjenje

dnejše konce Slovenije. Začetek juni-
ja smo ujeli lep dan za obisk Slivnice 
nad Cerknico. Pot je lepo speljana, 
zmerno napeta in dobro označena, 
tako da ne moreš zgrešiti smeri proti 
vrhu. Najprej smo obiskali vrh Slivni-
ce, ki ga obeležuje sodobna tehnika v 

podobi telekomunikacijskega stolpa. 
Z vrha smo imeli lep razgled na Ju-
lijske Alpe s Triglavom, Karavanke s 
Stolom in Kamniško-Savinjske Alpe 
z Grintovcem in Kočno, hribovja pro-
ti Hrvaški (Učka) in Italiji (Nanos, 
Javorniki). Na travnikih pod vrhom 

Kolesarji pred Domom v Kamniški Bistrici

Počitek se prileže – zadaj vrh Komna
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je rastlo kar nekaj zdravilnih rastlin 
(ranjak, materina dušica in še zlasti 
veliko arnike), ki smo jih nabirali za 
čajčke v zimskem času. Z vrha smo se 
spustili do Koče na Slivnici, kjer smo 
si privezali dušo in se zadovoljni spu-
stili v dolino.
Sledil je vzpon na notranjski Triglav 
– Snežnik. Za izhodišče smo si iz-
brali Sviščake nad Ilirsko Bistrico. 
Presenetil nas je na novo asfaltiran 
odsek ceste do Sviščakov. Pot do vrha 
je lepo speljana, ne preveč zahtevna 
in dobro markirana, ter tako primer-
na tudi za družinske pohode (tako 
kot tudi Slivnica). Tik pod vrhom 
Snežnika je planinska koča, ki je bila 
v času našega obiska zaprta, saj so se 
pripravljali za prenovo doma. Poleg 
razgleda, ki je segal od Kvarnerja do 
Alp, smo lahko opazovali tudi polete 
vojaškega helikopterja, ki je do Koče 
dostavljal potrebni material. Na vrhu 
Snežnika je prav neprijetno pihalo, 
zato smo po krajšem postanku kre-
nili proti izhodišču in da bi bil pohod 
bolj zanimiv, smo se proti dolini spu-
stili preko Malega Snežnika in Grde 
Drage do parkirišča pri Sviščakih. 
Zanimiva in prijetna tura, ki jo pri-
poročam tudi ne preveč zagrizenim 
pohodnikom.

Tudi naslednji pohod je bil v sredo-
gorje, tokrat v hribovje med Savinj-
sko dolino in Koroško – na Smreko-
vec. Masiv Smrekovca, ki je ostanek 
nekdanjega vulkana, obsega več vr-
hov in naša skupina je obiskala kar 
tri ob slovenski planinski poti: Smre-
kovec, Krnes in Komen (Kamen). 
Cesta nas je pripeljala tik pod Dom 
na Smrekovcu. S parkirišča smo se 
mimo doma povzpeli po ne preveč 
strmi poti na vrh Smrekovca (1577 
m) z lepim razgledom, od koder smo 
se spustili na direktno pot proti Ko-

mnu in vmes skrenili še na vmesni 
vrh Krnes (1613 m). Po spustu s Kr-
nesa smo krenili do končnega cilja 
Komna (na nekaterih smernih ta-
blah je označen tudi kot Kamen), ki 
je visok 1684 m. Po razgledu z vrha 
(Raduha, Peca, Paški Kozjak, Golte, 
Lepenatka, Veliki Rogatec, Velika 
planina in vrhovi vzhodnih Kamni-
ško-Savinjskih gora) smo se spustili 
do kapelice pod vznožjem Komna, 
kjer smo naredili gostijo »na nivo-
ju« z dobrotami, ki smo jih prinesli 
s seboj. Sledila je še pot nazaj proti 
Domu na Smrekovcu in naprej v do-
lino v Ljubno ob Savinji, v Radmirje, 
preko prelaza Črnivec domov v Vodi-
ce. Spet smo preživeli lep dan v neo-
krnjeni naravi.
Tudi v prihodnje planiramo obiska-
ti nekaj več ali manj znanih ali ne-
znanih vrhov v naši bližnji in daljni 
okolici, zato vabimo vse, predvsem 
upokojence, ki imajo veselje in voljo 
spoznavati naše kraje, da se nam pri-
družijo. Dobra družba zagotovljena. 

Do prihodnjič nasvidenje.

Pohodniki pred Domom na Slivnici – zadaj desno je Cerkniško jezero

Vračanje v dolino preko Malega Snežnika
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Župnijska karitas Vodice
 ROZALIJA JEGLIČ
 ARHIV KARITAS

Pomagati pomoči potrebnim je 

poslanstvo in je blagoslov

Slovenska karitas je dobrodelna 
ustanova rimskokatoliške Cerkve. 
Ustanovljena je bila 1. maja 1990. 
Njen namen je, da uresničuje kari-
tativno in socialno poslanstvo. Vsa-
ka krščanska skupnost je poklicana, 
da deli radost in upanje. V času od 
ustanovitve dalje je Karitas dosegla 
velik napredek v izgradnji notranje 
identitete. Slediti evangeliju v duhu 
spoštovanja in zaščiti človeškega 
dostojanstva, ter spoštljiv človeški 
pristop do ljudi v stiski je temeljno 
poslanstvo prostovoljcev. Danes je 
v vseh župnijskih karitas vključenih 
približno 10 tisoč prostovoljcev. 
Prostovoljci Župnijske karitas Vo-
dice smo ponosni, da uspešno sledi-
mo svojemu poslanstvu. Za uspešno 
delovanje in povezovanje z lokalnim 
okoljem so zaslužni vsi. Posebej po-
membne so vodilne vloge posamez-
nikov, ki odgovorno in povezovalno 
delujejo ob dejavni podpori vere.
Gospa Marija Banko, tajnica – vodja 
ŽK Vodice je ob zaključku tretjega 
mandata (12 let) sprejela odločitev, 
da bo končala svoje poslanstvo kot 
tajnica – vodja. Kot prostovoljka bo 
še vedno aktivna. Njena vloga glede 
razdeljevanja hrane in evidentira-
nja razdeljene hrane se ne spremeni. 
Ob tej priložnosti se ji prostovolj-
ke, sodelavke in prijateljice skupaj s 
predsednikom ŽK Vodice, župnikom 
Francetom Mervarjem, zahvaljujemo 
za odgovorno, plemenito, sočutno, 
povezovalno vlogo vodje in vseh ad-
ministrativnih del. Prepoznavanje 
potreb ljudi v stiski, pomoč in sveto-

vanje so njene odlike. Njena pozor-
nost ni usmerjena le v materialno 
pomoč, zaveda se, da je tudi beseda 
zdravilo. Številnim bo vzornica in 
učiteljica še naprej. Znala nas je mo-
tivirati, da smo vsi radi sodelovali 
pri večjih projektih. Sodelovanje z 
Občino Vodice, Osnovno šolo Vodice 
in Vrtcem Škratek Svit Vodice je pri-
pomoglo k večjemu prepoznavanju 
karitativne dejavnosti in boljšemu 
sodelovanju z lokalnim okoljem.
Gospa Pavla Žnidar, blagajničarka 
ŽK Vodice je to poslanstvo opravlja-
la od ustanovitve dalje. Izrazila je 
željo, da se imenuje novo osebo, ki 
se bo ob njeni pomoči usposobila za 
to funkcijo. Vsak evro in vsak cent 
v njenih rokah je bil skrbno varo-
van in je vedno našel dom, kjer je bil 
uporab ljen koristno, pravično in po 
vseh pravilih. Predsednik ŽK Vodice 
župnik France Mervar ji skupaj s pro-
stovoljkami izreka veliko zahvalo in 
poklon. Finančne zadeve nam bo še 
naprej pomagala voditi s svojimi bo-
gatimi izkušnjami. Posebej pomem-
bna je bila njena vloga tudi pri svetih 
mašah za starejše in nedeljski maši v 

tednu Karitas. Pripravila je vse na-
govore in skrbno izbrane misli v pro-
šnjah. Njeno znanje in poglobljena 
vera nam bo spodbuda še naprej. 
Vsaka krščanska skupnost je poklica-
na, da sledi Jezusovemu nauku, da je 
čuječa, da je v oporo vsem ljudem in z 
njimi deli upanje v svet miru, spošto-
vanja in dostojanstva. Osebna vera 
nam daje moč za naše karitativno 
delo. Obema želimo zdravja, osebne-
ga zadovoljstva in dobrega sodelova-
nja še naprej.
Ne moremo delati velikih stvari – dela-
mo lahko le majhne stvari z veliko lju-
beznijo.

(Mati Terezija)
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Stare slike naših krajanov
 DARJA KOSEC
 ARHIV TD VODICE

Odločili smo se objaviti še eno sli-

ko, ker posebnih novosti ni, razen 

nekaterih dopustov, korona je še 

vedno tu in tako računamo na vas, 

da boste sodelovali pri odkrivanju 

oseb, ki so nekoč živele in ustvar-

jale na našem področju. 

Seveda pa smo vam dolžni povedati 
novice o prejšnji fotografiji, ki je bila 
objavljena v predzadnji številki, če 
malo pobrskate po spominu, so bile 
na tisti sliki upodobljene narodne 
noše. Bilo je nekoliko težje iskati lju-
di, zlasti tiste, ki so bili tedaj še otro-
ci, danes pa so že odrasli. Nekateri 

pa so že pokojni, pravzaprav je živih 
samo še nekaj. Fotografija Narodne 
noše je nastala ob 40. letnici društva 
in ob razvitju prapora PGD Šenkov 
turn iz leta 1965, ko je bila veselica 
na Selu 20, pri S'ršen – priimek Ko-
sec.
Spodaj od leve proti desni: 
Podgoršek Joži, Podgoršek Marjan, 
Bergant Milena, Bergant Franc, Bur-
gar Irena, Burgar Gregor.
Zadaj od leve proti desni.  
Špenko Rozka, Podgoršek Cilka, Ber-
gant Manca, Zmrzlikar Jože, Hafner 
Ivanka, Burgar Genovefa, Ramovž 
Francka, Šuštar Angela, Benda Vera, 
Smodiš Marija.

Danes pa objavljajo še eno fotografijo 
in vas prav tako naprošamo, da nam 
sporočite čim več oseb, ki jih prepo-
znate. Posneta je bila na Skaručni 
pred takratno dvorano na Skaručni, 
kjer je sedaj gostilna Skaručna in si-
cer je iz leta 1932 ali 1931. Spredaj 
čepi Kajžen oče – KONJAR, ki je igral 
glavno vlogo, ostalih ne poznamo. Če 
kdo najde ali pozna kakršnekoli po-
datke in nam jih sporoči, bomo zelo 
hvaležni.
Odgovore lahko pošljete na e_mail: 
turisticnodrustvo.vodice@gmail.
com ali pa pokličite na tel. 041 886 
003 – Alojz Kosec, predsednik TD 
Vodice. 
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Natečaj: Kako smo nekoč preživljali počitnice
 VESNA TROBEC,

 MESTNA KNJIŽNICA LJUBLJANA

Mestna knjižnica Ljubljana s knji-

žnicami Osrednjeslovenske regije 

so do 1. septembra 2020 podaljša-

le rok za oddajo zgodb za natečaj 

Zgodbe mojega kraja: kako smo 

nekoč preživljali počitnice.

Če ste dopolnili 60 let in radi pišete, 
vas vabimo, da nam do 1. septembra 
2020 pošljete kratko, resnično zgod-
bo iz preteklosti vašega kraja, pove-
zano s preživljanjem počitnic v vašem 
kraju ali drugod po Sloveniji. Morda 
se spominjate sami ali pa je vašo po-
zornost vzbudila zanimiva pripoved, 
stare fotografije, zapiski. Zaželeno 
je, da priložite tudi kakšno fotografi-
jo, povezano z zgodbo, ni pa pogoj za 
sodelovanje. Sodelujete lahko le z eno 
zgodbo, ki naj bo napisana v sloven-
skem jeziku in naj ne presega 1.600 
besed. Oddate jo lahko tipkano ali v 
elektronski obliki. Zgodbe pošljite po 
pošti na naslov Mestna knjižnica Lju-
bljana, Kersnikova 2, 1000 Ljubljana, 
s pripisom »za natečaj Zgodbe mojega 
kraja« ali po elektronski pošti na moj-
kraj@mklj.si, ter hkrati posredujte ime 
in priimek avtorja zgodbe, leto roj-
stva, stalni naslov, morebitni e-naslov 
in telefonsko številko. Prispevke bo v 
septembru 2020 ocenjevala žirija ter 
izbrala deset najboljših, ki bodo nagra-
jeni in objavljeni na spletni strani Me-
stne knjižnice Ljubljana (www.mklj.si) 
in na portalu digitalizirane kulturne 
dediščine slovenskih pokrajin Kamra 
(www.kamra.si).
Prva tri najboljša dela bodo pose-
bej nagrajena:

 y nagrada: nočitev z zajtrkom za 2 
osebi v apartmaju Turistične kme-
tije Trebušak

 y nagrada: 2 celodnevni vstopnici 
za Terme Snovik

 y B2 vstopnici za obisk Arboretuma 
Volčji Potok

Preostalih sedem nagrajencev bo pre-
jelo brezplačno vstopnico za ogled 
filma v Kinodvoru ter paket naravne 
kozmetike podjetja Herba Slovenica.
Pravila in pogoje sodelovanja boste na-

šli na spletni strani Mestne Knjižnice 
Ljubljana www.mklj.si ter na promo-
cijskih letakih za natečaj. Za dodatne 
informacije pokličite na 01 308 51 75 
ali pišite na e-naslov mojkraj@mklj.si.
Natečaj so podprli: Arboretum Vol-
čji Potok, Herba Slovenica, Kinodvor, 
Terme Snovik in Turistična kmetija 
Trebušak.
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Mladi umetniki na PŠ Utik
  ŠPELA

  BLAŽIČ

Učenci 4. razre-

da na podružni-

čni šoli Utik so se 

izkazali kot obe-

tavni mladi ume-

tniki. 

Slike so nastale 
pri neobveznem 
iz bir nem predme-
tu Umetnost pod 
mentorstvom Špe-
le Blažič.
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Kratkočasnice 2020
  RADO ČUK 

Letošnje poletne kratkočasnice v 

organizaciji Občine Vodice so po-

tekale takole: 

Prvi teden z naslovom od A do Ž 
je na Skaručni potekal od 6. do 10. 
julija. Vodila sta ga Jakob in Lovro 
Sirc. Prijavljenih je bilo 22 otrok. Po 
uvodni igri predstavljanja in spo-
znavanja, ko je med otroki vladalo 
še nekaj negotovosti in zadržano-
sti, so se v naslednjih urah in še bolj 
dneh popolnoma prepustili zabavi 
v družbi novih prijateljev. Igrali so 
se družabne in športne igre, igre 
brez meja, igre z žogo in namizne 
ter vodne igre, ustvarjali in pri-
redili so modno revijo, izdelovali 
papirnate ladjice, volnene cofke in 
lovilce sanj. Spoznali so se z gasil-
skimi oblačili, animatorja pa sta 
prikazala tudi temeljne postopke 
oživljanja. Za vsakodnevno malico 
je tako kot prejšnja leta poskrbela 
šolska kuhinja, manjkalo pa ni niti 
priboljškov in sladoleda.

Drugi teden, od 13. do 17. julija, 
je pod imenom Športne kratkoča-
snice potekal na igriščih Kluba 
Kubu. Prijavilo se je 33 otrok. Veči-
na je bila fantov. Vodili so jih Timo-
tej Mršič, Nika Prosen in Benjamin 
Jagodic. Po jutranjem ogrevanju in 
zaščiti s sončno kremo so se dogo-
vorili za pravila, si povedali razlo-
ge za sodelovanje na tednu in svo-
ja pričakovanja. Razdelili so se v 
tri skupine in izbrali igro nogome-
ta, košarke ali odbojke. Naslednji 
dan so igrali med dvema ognjema, 
floorball in balinanje. Za dekleta 
je bila možnost še drugih iger in 

koreografije z obroči. Obiskal jih je 
tudi boksar in otrokom predstavil 
nekaj osnovnih udarcev. Pojasnil 
jim je, da to ni igra, temveč šport 
in da se te udarce uporablja le za 
šport. Otroci so tudi sami preiz-
kusili boksarske rokavice in šči-
tnike za noge. Naučili so se celo 
nekaj osnovnih udarcev boksa in 
si ogledali demonstracijo kratke 
borbe. Sicer pa so lepo vreme iz-
koristili za kolesarjenje, rolanje, 
izlet v gozd ter tudi sicer na vse 
možne načine izkoristili številna 
igrišča, ki jih nudi Klub Kubu. Na 
spored sta prišli tudi igri kdo se 

boji črnega moža in bratec reši me. 
Za petkov zaključek so pripravili 
turnir. Zmagovalec je prejel oblju-
bljeno nagrado, vsi sodelujoči pa 
sladoled.

Tretji teden z naslovom Ustvar-
jalne kratkočasnice je potekal na 
Skaručni od 20. do 24. julija. Vodili 
sta ga Ajda Jenko in Nika Prosen. 
Prijavljenih je bilo 23 otrok. Teden 
je bil zelo bogat in razgiban.
Ponedeljek je bil namenjen pred-
stavitvi s pomočjo igre besed, sle-
dila je izdelava plakata s pravili, ki 
so se jih ves teden vestno držali. 
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Nadaljevali so z ustvarjanjem in 
različnimi športnimi in družabni-
mi igrami. Torek je bil namenjen 
»strokovnemu« ocenjevanju otro-
škega in športnega igrišča PGD pri 
brunar‘ci v Utiku. Delo je potekalo 
v petih medgeneracijskih skupi-
nah; sodelovali so tudi člani(ce) 
Društva upokojencev Bukovica-
-Šinkov Turn in skupaj so odgo-
varjali na zastavljena vprašanja. 
Odgovori so bili zelo zanimivi in 
poučni. Po preizkusu igral in sku-
pinski fotografiji so se otroci vrnili 
na Skaručno in program zaključili 
z vodnimi igrami. Zelo so se prile-
gle tudi preste, ki jih je župan na-
menil vsem udeležencem. 

Sreda je bila namenjena vodno sli-
karskemu programu.
Četrtek je bil dan za izlet. Po zaslu-
gi PGD Šinkov Turn (voznica Saša 
Kovačevič) in PGD Bukovica-Utik 
(voznik Miha Kranjc) so obiskali 
Športno rekreativni park Trzin, po 
vrnitvi pa se je nadaljevala ustvar-
jalna poslikava starih majic.
Petek je bil indijanski dan. Takoj 
ob prihodu so se oblekli v indijan-
ce, sestavili in s pravimi indijan-
skimi imeni podpisali indijansko 
listino. Nato so izdelali indijan-
ska pokrivala, si poslikali obraze 
in naredili pravi indijanski nakit. 
Okusni indijanski malici je sledi-
lo snemanje indijanskega filma v 
pravem indijanskem taboru. Za 
zaključek so se posladkali s slado-
ledom, smetano in drugimi indi-
janskimi dobrotami. Ob 13. uri je 
bilo čarovnije konec in indijanci so 
izhlapeli domov.

Četrti teden od 27. do 31. julija je 
potekal pod geslom Športne igre 

v Športnem središču Strahovica 
na Selu. Prijavilo se je 31 otrok. 
Vadba je potekala pod vodstvom 
Aleša Borčnika (svetovnega prva-
ka v balinanju), Jurija Kozjeka in 
Tanje Borčnik, vsak dan od 9. do 
13. ure. 

Otroci so se spoznali s športnim 
balinanjem, se učili prvin atleti-
ke, košarke, nogometa, rokometa, 
rolanja, orientacije, tekmovali v 

različnih štafetnih igrah, se pre-
izkusili v gasilski vaji z vedrovko, 
ustvarjali različne likovne izdelke 
in se tudi odpravili na daljši po-
hod na Rašico. Teden so zaključi-
li s prikazom novo pridobljenih 
znanj v balinanju in atletiki, ki so 
si ga ogledali tudi sorodniki otrok. 
Program je minil brez zdravstve-
nih ali drugih težav. Otroci so bili 
motivirani in so dobro sodelovali 
pri vseh dejavnostih.
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Moja učna navada, moja pot do uspeha
 AJDA BATISTIČ

Pred vami, dragi učenci, so še za-

dnji brezskrbni poletni vzdihljaji, 

nato pa se začenja novo šolsko 

leto, za katerega upajmo, da ne 

bo tako burno, kot je bilo minulo. 

Zastavili si boste nove cilje, ki jih 

boste uresničevali med letom, in 

najbrž bo kakšen cilj povezan tudi 

s šolskim delom. Zagotovo ste si 

že kdaj rekli, da se boste letos učili 

sproti. Pa vam je uspelo? Če vam 

do sedaj ni, želim, da letos zastav-

ljeni cilj uresničite. Ker pa smo si 

med seboj različni, se razlikujemo 

tudi v načinu učenja. Da bi bili pri 

učenju uspešni, morate najprej 

razmisliti o svojih učnih navadah in 

o svojem učnem okolju. Pred vami 

je samo nekaj vprašanj, ki vam lah-

ko pomagajo najti najustreznejšo 

pot do znanja:

1. Ali me med učenjem moti hrup v 
ozadju?

2. Ali se težko zberem, preden se 
začnem učiti?

3. Ali me moti, če je v sobi prevroče 
ali premrzlo?

4. Ali se lahko učim vsak dan v dru-
gem prostoru?

5. Ali se najlažje učim sam ali mi 
bolj ustreza učenje v skupini (npr. 
s sošolci, z bratom ali s sestro)?

6. Ali mi pri učenju pomaga, če upo-
rabljam barve (za podčrtovanje, 
izpisovanje)?

7. Ali se največ naučim že v šoli, ko 
poslušam učiteljevo razlago in ko 
se o snovi pogovarjam s sošolci? 

8. Ali pri učenju potrebujem slike, 
zemljevide, preglednice, da si 
snov bolje predstavljam?

9. Ali mi pri učenju pomaga, če neki 

postopek izvedem oz. če se doti-
kam kakšnih predmetov?

10. Ali med učenjem težko sedim pri 
miru?

11. Ali rad glasno berem oziroma si 
glasno izgovarjam snov?

Najbrž ste si že ob vprašanjih izrisa-
li svoje idealno učno okolje in način 
učenja. Prilagam pa vam nekaj na-
migov, kako še izboljšati učni proces 
doma: 

 y Če vas med učenjem ne moti 
hrup ali vam morda celo pomaga 
pri učenju, si v ozadju predvajajte 
mirno instrumentalno glasbo, ki 
bo spodbudila vaše razmišljanje 
in ustvarjalnost.

 y Če svoje misli težko preusmerite 
iz vsakdanjih opravkov na 
učenje, torej če se težko zberete, 
lahko pred učenjem rešite sudo-
ku, križanko ali kakšno drugo 
miselno igro in tako možgane 
pripravite na učenje.

 y Če se težko učite sami, lahko za 
pomoč prosite sošolca in snov 
ponovita skupaj. Ta metoda 
je posebej uporabna, če si iz 

snovi sestavita vprašanja in jih 
zastavljata drug drugemu. Kot 
pravi pregovor – več glav več ve. 
A ne pozabite, da morate večino 
truda v učenje vložiti sami.

 y Če pri učenju uporabljate barve, 
jih uporabite sistematično (za 
naslov ena barva, za podnaslove 
druga barva, za ključne besede 
tretja barva …), saj bo tako snov 
urejena, hitro boste našli iskani 
podatek in lažje boste utrjevali 
snov.

 y Če niste ljubitelji barv, si 
lahko pomembne informacije 
podčrtate z npr. eno črto, z 
dvema si podčrtajte podrobnosti, 
narišite si puščice, če se podatki 
med seboj povezujejo, …

 y Med učenjem si izdelajte skice, 
preglednice, miselne vzorce, iz-
pišite ključne besede itd. Že samo 
z izpisom si boste zapomnili po-
membne podatke, hkrati pa vam 
lahko novonastali izdelki poma-
gajo pri ponovitvi snovi ob nasle-
dnjem učenju.

 y Največkrat pri učenju pomaga 
že samo to, da ste zbrani v šoli 
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in sledite učiteljevi razlagi ali 
razpravi v razredu. Tako lahko 
tudi med učenjem doma kar sli-
šite besede, ki so bile izgovorjene 
v učilnici, ali se spomnite kakšne 
učiteljeve ali sošolčeve anekdote, 
vezane na snov. To vam bo po-
magalo, da si boste lažje priklica-
li podatke nazaj v spomin.

 y Če je mogoče, lahko doma 
izdelate kakšen predmet, ki vas 
bo spominjal na snov, izvedete 
postopek oz. poskus za lažje 
predstavljanje ... Seveda pa ne 
pozabite na varnost – izvedite 
samo stvari, pri katerih se ne 
morete poškodovati.

 y Če ste med učenjem težko pri 
miru, se sprehajajte po sobi, 
delajte počepe … Združite 
prijetno s koristnim.

 y Če morate med učenjem 
snov glasno brati, poskusite 
poudarjati bistvene podatke, ki 
jih lahko predhodno že podčrtate 
ali obarvate. Bodite sam svoj 
učitelj in si ponovno in na novo 
razložite snov.

To je le nekaj namigov, ki vam lahko 
pomagajo pri učenju. Preizkusite jih 
več in zagotovo boste našli pravega 
zase. Za vse pa velja, da morate pro-
stor, kjer se učite, prezračiti; učenje 
naj poteka v svetlem prostoru; učite 

se v vedno istem prostoru in ob pri-
bližno enakem času; med učenjem 
pijte veliko vode; ko se greste učit, 
ne smete biti lačni niti ne preveč 
siti; učno snov razdelite na sklope 
in med vsakim naredite nekajminu-
tni odmor; tudi elektronske naprave 
potrebujejo odmor, zato naj vam med 
učenjem ne delajo družbe; koristno 
je, da snov, ki ste jo usvojili čez dan, 
ponovite zvečer ali naslednje jutro; 
učite se sproti – ko pridete domov, 
preberite snov, ki ste jo vzeli pri pou-

Info: bk.komenda@gmail.com ali 041/791-046 (Žiga), 
www.badminton-komenda.si,                        

Otroci (6 - 14 let)

torek, 16.30 - 18.00 v Športnem 
centru Harmonija, Mengeš
četrtek, 16.30 - 18.00 v Športnem centru 
Harmonija, Mengeš 

Odrasli

torek, 18.00 - 19.30 v Športnem 
centru Harmonija, Mengeš 
sreda, 19.00 - 20.30 v Osnovni šoli Vodice

ku, in se spomnite učne ure – je kaj, 
kar vam je ostalo v spominu in bi 
vam lahko pomagalo pri zapomnitvi 
(s svinčnikom si zapišite poleg na-
slova, da se boste spomnili tudi pri-
hodnjič); ko ponovite snov, se lotite 
domače naloge, ki jo vestno rešujte 
– tudi to je učenje. 
In ne pozabite – »Kdor se učenju po-
sveča, se iz dneva v dan veča« (Lao 
Tse). Želim vam uspešno in znanja 
polno novo šolsko leto! Do takrat pa 
uživajte na počitnicah.
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Ob zaključku 1. triade OŠ 

se celotnemu kolektivu PŠ 

Utik zahvaljujemo za vsa 

prizadevanja in predanost 

pri triletnem delu z našimi 

otroki v najnežnejših letih 

njihovega šolanja. 

Hvala Vam za vso srčnost in 

toplino v Vašem prijaznem 

poslanstvu ter za globoko 

vtisnjen večen pečat 

radosti v otroških srcih.

Vsi starši učencev 3. C 

razreda PŠ Utik

ZAHVALA Vabimo vas, da se s svojimi izdelki prijavite na rokodelski natečaj, ki 

ga razpisujemo v okviru LAS projekta Zgodbe naših mokrišč. V obči-

nah Mengeš, Medvode, Trzin in Vodice je kar nekaj mokrišč, ki skupaj 

ustvarjajo mrežo dragocenih vodnih teles in nas bogatijo s svojo bi-

otsko pestrostjo.

Rok za prijavo in sprejem del je 1. oktober 2020. Najboljšim trem fa-

voritom bo namenjena denarna nagrada, drugim pa knjižne nagrade.
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ZAHVALA

V mesecu juniju, dne 24. junija 2020, 

smo se na šentviškem pokopališču 

poslovili od dragega očeta 

VINKA

BOROVNIKA
1932-2020

Iskreno se zahvaljujemo Osnovni 

šoli Vodice, Društvu upokojencev 

Vodice, KOZB za vrednote NOB 

Vodice, Občini Vodice, nekdanjim 

sodelavcem, prijateljem, znancem, 

sovaščanom in vsem drugim, ki ste 

ga množično s svojo prisotnostjo 

pospremili na njegovo zadnje 

počivališče. Hvala lepa.

Vsi njegovi

Dobrota tvojih rok ne mine, 
čas ohranja nam spomine, 

in hvaležna misel nate.

ZAHVALA
V 94. letu starosti je v miru zaspala naša 

draga mama, babica, prababica, tašča in 

teta 

MARIJA HOČEVAR
iz Bukovice 

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, 

sosedom in znancem za izrečena sožalja, 

darovano cvetje, sveče in svete maše. 

Hvala vsem, ki ste se poslovili od nje in jo 

pospremili na njeni zadnji poti. Zahvala 

tudi gospodu župniku Francu Mervarju za 

lep obred, zdravniku Draganu Grujičiću in 

njegovi ženi Angelci za nasvete in pomoč. 

Hvala tudi društvu upokojencev za lep 

poslovilni govor. 

Vsi njeni

Mnogo si ustvaril,
zdaj vsak korak
spominja nate

in hvaležna misel
luč je, ki ne ugasne …

ZAHVALA
V četrtek, 6. avgusta 2020,

smo se poslovili od 

MARJANA MIHELČIČA
iz Kosez 

Iskrena hvala vsem za izrečena sožalja, 

besede tolažbe …

Hvala pogrebni službi, pevcem, 

praporščakom, Gasilskemu društvu Šinkov 

Turn in Društvu upokojencev Bukovica – 

Šinkov Turn.

Vsi njegovi

V SLOVO
častnemu občanu

Občine Vodice

Vinku Borovniku
Vinko Borovnik je bil rojen 14. julija 1932 na Frankolovem, kjer je obiskoval osnovno 
šolo do tretjega razreda. Med vojno so Nemci celotno družino izselili na Hrvaško, 
po koncu vojne leta 1945 so se družinski člani po mnogih težavah, počasi, drug za 

drugim vračali v Slovenijo.
Ko so razmere to dopuščale, je svoje šolanje nadaljeval na gimnaziji v Celju in nato 
še v Vukovarju. V Mariboru se je vpisal na srednjo kmetijsko šolo, ki jo je uspešno 

končal, nato je opravil še dve leti izobraževanja na učiteljišču.
Po služenju obveznega vojaškega roka je leta 1956 nastopil svoje prvo učiteljsko 
službovanje v Šentjanžu na Dolenjskem, kjer se je tudi poročil s soprogo Anico. 
Po treh letih službovanja na Dolenjskem se je preselil v Topolšico, kjer je postal 

ravnatelj podružnične šole.
Leta 1970 se je odzval povabilu Pepce Pirc, da v Vodicah prevzame mesto učitelja. 

V naši osnovni šoli je poučeval vse do svoje upokojitve leta 1984.
Poleg službe je bil aktiven član številnih organizacij in združenj. Kot tajnik je 

deloval v Združenju rezervnih oficirjev in kot načelnik v Narodni zaščiti. Ves čas 
je bil navdušen šahist, vneto je vodil šahovski krožek na osnovni šoli in v društvu 
upokojencev. Vedno je bil aktiven organizator prireditev ob občinskem prazniku 

Občine Vodice.
Njegov osebni angažma je v naših krajih pustil močan pečat na različnih področjih 

življenja v skupnosti. Vinko Borovnik je leta 2005 prejel najvišje občinsko 
priznanje in naziv Častnega občana Občine Vodice za življenjsko delo na področju 

izobraževanja in kulture.
Iskreno sožalje.

Življenje niso dnevi,
ki so minili,

temveč dnevi,
ki smo si jih zapomnili.

(Paulenko)

ZAHVALA
Po hudi bolezni nas je v 75. letu zapustil 

naš dragi 

FRANC BALIŽ
iz Vodic 

Iskreno se zahvaljujemo vsem, ki 
ste se poslovili od njega. Hvala za 

izrečeno sožalje, za podarjeno cvetje 
in sveče. 

Zahvala osebnemu zdravniku dr. 
Draganu Grujičiću in njegovi ženi 

Angelci ter patronažnima sestrama 
Majdi in Mariji, pogrebni službi 

Pogrebnik, pevcem in harmonikarju 
ter gospe Marjeti Meti Reberšek za 

besede slovesa. 
Hvala vsem, ki ga boste še naprej 

ohranjali v lepem spominu.
Žalujoči vsi njegovi
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K N J I Ž N E  N O V O S T I

črna 
kronika

Poročilo za obdobje 
18. 6. 2020 – 13. 8. 2020

KRIMINALITETA

Kaznivo dejanje nasilništva.

Prometna nesreča s 
telesnimi poškodbami. Poskus vloma v 

osebni avtomobil.

Prometna nesreča s pobegom neznanega voznika tovornega 
vozila. 

Požar na starodobnem vozilu.

Kršitev javnega reda in miru na javnem kraju.

Tatvina kolesa. 

Vlom v kletne prostore. 

PROMETNE NESREČE DRUGI DOGODKI

Strokovno gradivo za otroke in mladino

Leposlovje za otroke in mladino

Juhant, Marko: Varuh dolžnosti staršev: uporabite 
zdravo pamet, ne potrebujete dovoljenja znanosti! 
(vzgoja)

Rockett, Paul: Celine od blizu. Spoznajmo Evropo. 
Spoznajmo Azijo. Spoznajmo Južno Ameriko. 
Spoznajmo Severno Ameriko. Spoznajmo Afriko. 
Spoznajmo Avstralijo in Antarktiko (geografija)

Leposlovje za odrasle

Cardon, Laurent: Zmešane kure: kokošja zgodba 
(slikanice)

Valpy, Fiona: Šiviljino darilo (družbeni roman)

Houellebacq, Michel: Serotonin (družbeni roman)

Paasilinna, Arto: Gromska strela (družbeni roman)

Simoniti, Veronika: Ivana pred morjem (družbeni 
roman)

Hausmann, Romy: Dragi otrok (kriminalni roman)

Kerr, Judith: Tiger, ki je prišel na čaj (slikanica)

Bucay, Jorge: O starših in otrocih: kako ohranjati in 
poglabljati temeljne vezi (psihologija)

Pirjevec, Jože: Partizani (zgodovina)

Štefan, Anja: Imam zelene čeveljčke (slikanice-
poezija)

Strokovno gradivo za odrasle

Šimleša, Bruno: Kako vzljubimo sebe: 12 ključnih 
korakov osebnega (psihologija)

Lončar, Sanja: Samooskrba v praksi: več pridelka, 
manj površine (vrtnarstvo)

Pilkey, Dav: Pasji mož. Ravs divjine (strip)

Sveistrup, Søren: Kostanjev mož (kriminalni roman)

Vlom v delovni stroj.

Glasna glasba na prostoru za piknik, 
kršitelj kaznovan s plačilom kazni. 
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Pravljično 
popoldne

 MESTNA KNJIŽNICA LJUBLJANA

Letos bomo že tretje leto zapored na trav-

niku pred knjižnico pripravili pravljično 

popoldne, namenjeno vsem otrokom. To-

krat se bomo od poletja poslovili s sme-

šno in zabavno igrico.

Obiskal nas bo strašni gusar Tone, ki se niko-
gar ne boji in skrinjo z zakladom išče vsepo-
vsod. Pridite, mu ga bomo pomagali poiskati! 
Po predstavi bomo tisti s spretnimi prstki 
tudi ustvarjali in se spremenili v gusarje, za 
malo bolj živahne pa bodo na voljo športne 
igre na travniku.
Lepo vabljeni v sredo, 16. septembra, ob 17. 
uri pred knjižnico Vodice. Zabavalo nas bo 
Gledališče Kolenc. 

Se vidimo v knjižnici in pred njo!
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